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Αθήνα, σήµερα στις 17 Ιανουαρίου 2011, ηµέρα ∆ευτέρα και
ώρα 18.02’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις
αναφορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αθανάσιο Παφίλη
Βουλευτή Α’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μήλου Νοµού Κυκλάδων αιτείται
την άµεση καταβολή των καθυστερηµένων εφηµεριών, προκει-
µένου να εξοµαλυνθεί η λειτουργία του Κέντρου Υγείας Μήλου.

2) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία καταθέτει προτάσεις για την
αναβάθµιση του πυροσβεστικού κλιµακίου Σταυρού-∆ήµου
Βόλβης.

3) Η Βουλευτής Επικρατείας κ. ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ - ΣΠΕΝ-
ΤΖΑ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών
Ελλάδας αιτείται µε επιστολή της συγκεκριµένα σηµεία των
σχεδίων π.δ. που η ΕΠΕ θεωρεί ότι χρήζουν αναθεώρησης και
αναφέρονται στα επαγγελµατικά δικαιώµατα δεκαοκτώ ειδικο-
τήτων τµηµάτων ΤΕΙ.

4) Η Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι κτηνοτρόφοι εισαγωγείς
ειδικού καθεστώτος Νοµού ∆ράµας αιτούνται την απαλλαγή
τους από την υποχρέωση καταβολής ΦΠΑ κ.λπ..

5) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πύλης Κοινότητας Μεσοχώρας
Νοµού Τρικάλων αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας των ΕΛΤΑ
Μεσοχώρας Νοµού Τρικάλων.

6) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Χαλκίδας διαµαρ-
τύρεται για τα σχέδια της Κυβέρνησης να µετατρέψει το παλιό
στρατόπεδο στην περιοχή της Ριτσώνας σε χώρο συγκέντρωσης-
κράτησης λαθροµεταναστών.

7) Η Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ολυµπιακή Ακαδηµία ∆ράµας
«HANDBALL TEAM» αιτείται οικονοµική επιχορήγηση των σωµα-
τείων Νοµού ∆ράµας είτε από τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού
είτε από κάποιο άλλο φορέα.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ενδε-
χόµενες προεκτάσεις - συνέπειες στην Ελλάδα του διατροφικού
σκανδάλου µε τις διοξίνες στη Γερµανία.

9) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν αναφο-
ρά µε την οποία ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συνεργασίας
Μελών Ενόπλων ∆υνάµεων αιτείται µία σειρά από µέτρα που θα
βοηθήσουν την εξυγίανση του Μετοχικού Ταµείου Στρατού.

10) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµάδα Ελαιοπαραγωγών Βιάννου Νο-
µού Ηρακλείου διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση καταβολής
του ποιοτικού παρακρατήµατος της καλλιεργητικής περιόδου
2009-2010 από τον Οργανισµό Πληρωµών και Ελέγχου
Κοινοτικών Ενισχύσεων Προσανατολισµού και Εγγυήσεων
(ΟΠΕΚΕΠΕ).

11) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι γονείς του Τµήµατος Αθλητικής ∆ιευ-
κόλυνσης Πυγµαχίας του Γυµνασίου Ελευθερούπολης Νοµού
Καβάλας διαµαρτύρονται για την απόφαση του Υπουργείου
Παιδείας µε την οποία τροποποιείται το πλαίσιο λειτουργίας των
ΤΑ∆-ΕΤΑ∆ και ζητούν την κάλυψη των κενών θέσεων του
τµήµατος πυγµαχίας.

12) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ατόµων Με Ειδικές
Ανάγκες Νοµού Λευκάδας αιτείται την πλήρωση των κενών
θέσεων ιατρών διαφόρων ειδικοτήτων του Γενικού Νοσοκοµείου
και του Κέντρου Ηµέρας του Νοµού Λευκάδος για την κάλυψη
των αναγκών των πολιτών.

13) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ζητά να εφαρµοστεί η απόφαση της 59846/
Β.2461 για τη ρύθµιση οφειλών πτηνο-κτηνοτροφικών εκµεταλ-
λεύσεων ώστε να επιστραφεί η µη νόµιµη παρακράτηση της
τοκοχρεολυτικής δόσης από την ΑΤΕBANK στους παραγωγούς.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ
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14) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητά την παράταση της προθεσµίας που
ισχύει έως σήµερα για την έκδοση των αδειών ίδρυσης και
λειτουργίας των κτηνοτροφικών εγκαταστάσεων καθώς και
απλοποίηση των διαδικασιών που απαιτούνται για την έκδοσή
τους.

15) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητά την κατάργηση της επιβάρυνσης του
Ελληνικού Οργανισµού Γάλακτος και Κρέατος µε τις δαπάνες
προβολής, ανάπτυξης, προώθησης και νοµικής προστασίας των
κτηνοτροφικών προϊόντων.

16) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητά την άµεση έκδοση διευκρινιστικής
εγκυκλίου για την εξαίρεση από το εξέταστρο των 5 ευρώ των
ατόµων µε αναπηρία και χρόνιες παθήσεις που παρακολουθούνται
σε τακτική βάση σε εξειδικευµένες µονάδες.

17) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Καρύστου Νοµού
Εύβοιας αιτείται οικονοµική ενίσχυση για την αντιµετώπιση των
ζηµιών που υπέστη ο δήµος του, λόγω της καταστροφικής
πυρκαγιάς τον Αύγουστο του 2010.

18) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνε-
ταιρισµών Μεσσηνίας αιτείται να χορηγηθεί άµεσα η ήδη
εγκεκριµένη χρηµατοδότηση της ΑΤΕ ύψους 500.000 ευρώ
προκειµένου να εξασφαλιστεί η βιωσιµότητα της ένωσης.

19) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Εύβοιας, ∆ιεύθυνση Αλιείας αιτείται την τροποποίηση του π.δ.
109/02 περί αλιείας δολωµάτων.

20) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εκπαιδευτικών
Γονέων-Κηδεµόνων Παιδιών µε Αναπηρία αιτείται την τρο-
ποποίηση των σχετικών διατάξεων ώστε να καθίσταται εφικτός ο
διορισµός όλων των εκπαιδευτικών γονέων παιδιών µε αναπηρία,
κατά τη διάρκεια του µεταβατικού σταδίου, χωρίς την προϋπό-
θεση της δωδεκάµηνης προϋπηρεσίας.

21) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. ∆έσποινα- Μαρία Πανώρα αιτείται
την µετεγγραφή της από το ΤΕΙ Χαλκίδας στο ΤΕΙ Πειραιά για
σοβαρούς οικογενειακούς λόγους.

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ
ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Υπο-
στήριξης και Συνεργασίας Μελών Ενόπλων ∆υνάµεων αιτείται
να υπαχθεί στις διατάξεις του άρθρου 48 παράγραφος 3 του
ν.3528/2007 και το προσωπικό των ενόπλων δυνάµεων που υπη-
ρετεί στις παραµεθόριες περιοχές της χώρας.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Εύβοιας
εκφράζει τη διαµαρτυρία του για το νέο θανατηφόρο εργατικό
ατύχηµα στη «ΛΑΡΚΟ» που είναι αποτέλεσµα της µη τήρησης των
κανόνων υγιεινής και ασφάλειας στην εργασία κ.λπ..

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
αδικία που υπέστη ο ΟΦΗ στον πρόσφατο αγώνα µε τα Γιάννενα.

25) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Φλώρος Γεώργιος, στρατιώτης
στο 3ο ΤΥΠ στην Καβύλη ζητεί να ενηµερωθεί σχετικά µε την
πορεία της αίτησης του για µετάθεση σε µονάδα εντός του
Νοµού Πέλλης.

26) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαχος Οιχαλίας Νοµού
Μεσσηνίας αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας γραφείου ΕΛΤΑ
στο ∆ιαβολίτσι του ∆ήµου Οιχαλίας.

27) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Ζαγοράς - Μουρεσίου Νοµού
Μαγνησίας αιτείται την άµεση καταβολή των αποζηµιώσεων των
πληγέντων παραγωγών µηλοκαλλιέργειας από τη χαλαζόπτωση
του Ιουλίου 2010.

28) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
1ου Γυµνασίου Αριδαίας αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του
Αθλητικού Γυµνασίου Αριδαίας για την τρέχουσα περίοδο, όπως
αυτή σχεδιάστηκε και προγραµµατίστηκε στην αρχή της σχολικής
περιόδου.

29) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Μετσόβου και τα
Κέντρα Υγείας του Νοµού Ιωαννίνων αιτούνται την αναθεώρηση
του άρθρου 45 παράγραφο 2 του ν.3205/2003 και να επανέλθει
το Κέντρο Υγείας Μετσόβου στη Γ’ Ζώνη εφηµέρευσης.

30) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ηλιάδης Ραφαήλ, πτυχιούχος
της 1ης Επαγγελµατικής Σχολής Μαθητείας ΟΑΕ∆ Θεσσα-
λονίκης µε ειδικότητα Τεχνικός Θερµικών και Υδραυλικών
Εγκαταστάσεων αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε τη διαδικασία
απόκτησης άδειας άσκησης επαγγέλµατος.

31) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αγιαννίδης Αναστάσιος,
εποχικός πυροσβέστης αιτείται τη µονιµοποίηση των εποχικών
πυροσβεστών µε δύο συνεχόµενα έτη προϋπηρεσίας.

32) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Μπακούρα ∆έσποινα αιτείται να
ενηµερωθεί σχετικά µε το που βρίσκεται ο συνταξιοδοτικός της
φάκελος.

33) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών
Άρτας-Φιλιππιάδας αιτείται τη στήριξη του τοµέα της εσπεριδο-
καλλιέργειας.

34) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Τεµπών Νοµού Λάρισας αιτείται
τη συνέχιση της λειτουργίας του ταχυδροµικού καταστήµατος
Γόννων Νοµού Λαρίσης.

35) Ο Βουλευτής Β Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Αγίας
Βαρβάρας αιτείται την άµεση αποκατάσταση της εύρυθµης
λειτουργίας του Νοσοκοµείου της περιοχής που αδυνατεί να
εφηµερεύσει λόγω έλλειψης επικουρικών γιατρών.

36) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών Νοµού
Μαγνησίας «Οι Άγιοι Ανάργυροι» και άλλοι φορείς εκφράζουν
την έντονη δυσαρέσκεια τους για τα χρόνια και οξυµµένα
προβλήµατα λειτουργίας της Μονάδας Τεχνητού Νεφρού του
Γενικού Νοσοκοµείου Βόλου.

37) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Συνταξιούχων Σιδηροδροµικών
Ελλάδος αιτείται για το θέµα που δηµιουργήθηκε µε τη παύση
πληρωµών των ιατρικών τους δαπανών να συνεργαστεί ο διευθύνων
σύµβουλος του ΟΣΕ µε την διοίκηση του ΤΑΥΤΕΚΩ για την άµεση
διευθέτηση του θέµατος.

3834 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2572/09-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.

Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆5/ΗΛ/Β/ Φ6/179/οικ.
27169/17-12-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3835

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 5587/26-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆5/ΗΛ/Φ6/

187/27167/17-12-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

3836 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στις µε αριθµό 6003/08-11-2010 και 6004/08-11-2010
ερωτήσεις του Βουλευτή κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το

υπ’ αριθµ. 7017/4/12203/17-12-2010 έγγραφο από τον Υπουργό
Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3837

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στις µε αριθµό 6253/16/11/2010 και 6656/24-11-2010
ερωτήσεις των Βουλευτών κυρίων Βρούτση Ιωάννη και Βαΐτση
(Βάη) Αποστολάτου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 3620Β/17-12-2010

έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

3838 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 6613/24-11-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

149636/ΙΗ/17-12-2010 έγγραφο από την Υφυπουργό Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3839



3840 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 6621/24-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 149641/ΙΗ/17-12-

2010 έγγραφο από την Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΕ’ - 17 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 3841



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο
αναφορών και ερωτήσεων της Τρίτης 18 Ιανουαρίου 2011.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 5335/21-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου
Γείτονα προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την πορεία υλοποίησης της ψυχιατρικής µεταρ-
ρύθµισης και του Προγράµµατος «ΨΥΧΑΡΓΩ».

2. Η µε αριθµό 7555/9-12-2010 ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Ανδριανού προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τον αποκλεισµό
των εσπεριδοειδών από µέτρο 133 του Προγράµµατος «Αλέξαν-
δρος Μπαλτατζής» για την ενηµέρωση-προώθηση των προϊό-
ντων.

3. Η µε αριθµό 7940/16-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου προς
την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την επιβάρυνση των αγροτών από τα τιµολόγια της

∆ΕΗ.
4. Η µε αριθµό 126/16-08-2010 ερώτηση της Βουλευτού του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Παπανδρέου-Πα-
παδάκη προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την ανανέωση των συµβάσεων των γιατρών του ΙΚΑ.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 7822/14-12-2010 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την αποκατάσταση ζηµιών σε υποδοµές, φυτική και
ζωική παραγωγή από πρόσφατη κακοκαιρία στο Νοµό Ηρακλείου

2. Η µε αριθµό 6934/30-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Καρασµάνη προς τον Υ-
πουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τα
προβλήµατα των ρoδακινοπαραγωγών.

3. Η µε αριθµό 6423/19-11-2010 ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Κωνσταντίνου Κιλτίδη προς τον Υπουργό Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τον έλεγχο λειτουργίας της
Ελληνικής Οδοντιατρικής Οµοσπονδίας.

3842 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 382/11-1-2011 επίκαιρη ερώτηση της

Βουλευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Έλσας Παπαδηµητρίου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ανάγκη για µη
κατάργηση της ∆ΟΥ Κρανιδίου κ.λπ..

Κυρία Παπαδηµητρίου, έχετε δύο λεπτά για να παρουσιάσετε
την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΕΛΣΑ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Επανήλθα µε την έναρξη του έτους,
κύριε Υπουργέ, διότι είχα καταθέσει την ερώτηση τον ∆εκέµβριο
αλλά δεν συζητήθηκε γιατί ξεκίνησε η συζήτηση του προϋπο-
λογισµού και παραµένει εκκρεµές το αν η ∆ΟΥ Ερµιονίδας, του
καινούργιου καλλικρατικού ∆ήµου Ερµιονίδας, θα είναι µεταξύ
των ∆ΟΥ που θα καταργηθούν, στο πνεύµα της ενοποίησης για
λόγους λειτουργικούς και οικονοµικούς.

Όπως σας γράφω και στην ερώτηση, η ∆ΟΥ αυτή ανήκει σ’
ένα µεγάλο δήµο που δεν µπορεί να ενοποιηθεί µε τον ∆ήµο
Ναυπλιέων, διότι καίτοι η απόσταση φέρεται ως ογδόντα
χιλιόµετρα -και αυτή είναι- ο δρόµος είναι πάρα πολύ δύσβατος
και χρειάζεται -για εξαιρετικά αυτοκίνητα- πάνω από µιάµιση
ώρα. Άρα η απόσταση είναι απαγορευτική και θέλει ένα τρίωρο
συν την ώρα αυτή στην εφορία ο κάθε πολίτης. Πρόκειται για
επαρχία που έχει οκτώ χιλιάδες επιχειρήσεις, εκατό µεγάλες off
shore και έχει τεράστια τουριστική κίνηση, ως γνωστόν. Είναι
ακατανόητο αυτό και αναδεικνύεται -επιτρέψτε µου- αν διασκε-
δάζετε τέτοια ιδέα. Αυτό γίνεται χωρίς τη λήψη υπ’ όψιν
κριτηρίων. ∆εν µπορεί µε κανένα κριτήριο να σταθεί κάτι τέτοιο.

Σας παρακαλώ εν ονόµατι και εκ µέρους των κατοίκων της
Ερµιονίδας να φύγει από οποιουδήποτε σκέψη µία τέτοια
προοπτική.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαριστούµε

την κ. Παπαδηµητρίου.
Στην επίκαιρη ερώτησή της θα απαντήσει ο Υφυπουργός

Οικονοµικών, κ. ∆ηµήτριος Κουσελάς.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να ευχαριστήσω την κ. Παπαδηµητρίου για την ερώτηση.

Βέβαια µε απορία άκουσα και αυτά που είπε και διάβασα αυτά
που γράφει στην ερώτησή της, µε την έννοια του ότι δεν
καταλαβαίνω πόθεν τεκµαίρεται ότι θα καταργηθεί η ∆ΟΥ
Κρανιδίου-Ερµιονίδας, όπως ονοµάστηκε µετά τη δηµιουργία του
Καλλικρατικού δήµου.

Αυτό, κυρία Παπαδηµητρίου, που θέλω να σας διαβεβαιώσω
και που είναι στις προθέσεις µας, είναι να προχωρήσουµε σε µία
σηµαντική αναδιάρθρωση του φοροεισπρακτικού µηχανισµού και
σε ό,τι αφορά στο δίκτυο συνολικότερα των ∆ΟΥ, αλλά και σε
κεντρικό επίπεδο. Ο στόχος µας είναι να δηµιουργήσουµε ισχυ-
ρές, πλήρως µηχανογραφηµένες και αποτελεσµατικές ∆ΟΥ.
∆ηλαδή ∆ΟΥ που να έχουν τη δυνατότητα να εξυπηρετούν µε
τον καλύτερο τρόπο τους Έλληνες πολίτες και να µπορούν να
ανταποκριθούν στο ελεγκτικό τους έργο, να µπορούν δηλαδή να
προχωρούν µε αποτελεσµατικότητα και σε τακτικούς και σε
προληπτικούς, αλλά και σε προσωρινούς ελέγχους.

Σήµερα είναι γεγονός ότι έχουµε ένα δίκτυο από διακόσιες
ενενήντα περίπου ∆ΟΥ σε όλη την Ελλάδα, ένα δίκτυο το οποίο
χρειάζεται και ανασύνταξη και ανασυγκρότηση. Και το λέω αυτό,
γιατί είναι γεγονός ότι από την µία πλευρά απουσιάζει προσωπικό
και υπάρχουν αδυναµίες κάλυψης σε προσωπικό στο δίκτυο
αυτό, µε βάση το 5 προς 1. Από την άλλη πλευρά έχουµε
ογδόντα περίπου ∆ΟΥ, οι οποίες εκπροσωπούν το 1% περίπου
του συνόλου των εσόδων και πολίτες που πολλές φορές θέλουν
να εξυπηρετηθούν και δεν εξυπηρετούνται µε τον καλύτερο
τρόπο ή ταλαιπωρούνται, αν θέλετε, στις ουρές ή µέσα από τη
δηµιουργία άλλων προβληµάτων. Όπως καταλαβαίνετε, δεν
µπορεί αυτή η κατάσταση να παραµείνει έτσι. Αυτοί είναι οι λόγοι,
λοιπόν, που µας ωθούν στο να προχωρήσουµε και γρήγορα σε

µία αναδιάρθρωση-ανασυγκρότηση του µηχανισµού.
Από την άλλη πλευρά θέλουµε -και δεν σας το κρύβω αυτό-

όσο το δυνατόν λιγότεροι πολίτες να πηγαίνουν στις εφορίες.
Αυτό θα το πετύχουµε µε µία σειρά από µέτρα, ένα από τα οποία
είναι η δηµιουργία του καινούργιου TAXIS ΝΕΤ, όπου η
αυτοπρόσωπη παρουσία του πολίτη θα χρειάζεται µόνο στην
αρχή για την αρχική παραλαβή του κλειδαρίθµου και την
ενεργοποίηση του λογαριασµού του. Από εκεί και πέρα, θα έχει
τη δυνατότητα ο κάθε πολίτης φορολογούµενος, να διενεργεί
ηλεκτρονικά σχεδόν το σύνολο των συναλλαγών που γίνονται
σήµερα µε την εφορία. ∆ηλαδή να υποβάλλει τη φορολογική του
δήλωση, να παίρνει το εκκαθαριστικό του, να παίρνει φορολογική
ενηµερότητα, να θέτει ερωτήµατα και να παίρνει απαντήσεις.
Ταυτόχρονα, θα αξιοποιήσουµε τις δυνατότητες που µας δίνουν
τα τοπικά ΚΕΠ.

Τέλος, θέλω να σας πω, ότι από την αρχή αυτού του χρόνου
µέσα από το ενιαίο σύστηµα πληρωµών µία σειρά από πληρωµές
είτε επιδοµάτων είτε δαπανών του δηµοσίου, που γίνονταν στις
εφορίες, θα γίνονται µέσα από τις τράπεζες.

Ο στόχος µας, λοιπόν, είναι καθαρός. Είναι η καλύτερη δυνατή
εξυπηρέτηση του Έλληνα πολίτη από τη µία πλευρά και από την
άλλη ∆ΟΥ, οι οποίες θα µπορούν να ανταποκριθούν στις προκλή-
σεις του σήµερα: δηλαδή, στη διεύρυνση της φορολογικής
βάσης, στην αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής και στο ελεγκτικό
έργο, που πρέπει να κάνουν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής, κυρία Παπαδηµητρίου.
ΕΛΣΑ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Χαίροµαι, κύριε Υπουργέ, που

έχετε τόσο καλές προθέσεις για την αναδιοργάνωση των
εφοριών, αλλά δεν µε φωτίσατε για τα κριτήρια τα οποία σας
ζήτησα.

Εάν ισχύει το οικονοµικό κριτήριο που µου δώσατε του 1% της
απόδοσης των εφοριών, δεν έχει κανένα κίνδυνο η ∆ΟΥ που
υποστηρίζω, διότι για το µέγεθός της τα τελευταία τρία χρόνια
έχει πάνω από 18 εκατοµµύρια έσοδα κατ’ έτος. Είναι ένας
µικρός δήµος σχετικά, που έχει τεράστια έσοδα και που βεβαίως,
δεν είναι δυνατόν να έχουµε εκατό off shore ξένων πολιτών που
να τους αναγκάζουµε να τρέχουν στο Ναύπλιο.

Παρά τις καλές προθέσεις και την εφαρµογή της ηλεκτρονικής
δήλωσης παντού –µακάρι, αλλά- δεν το βλέπω, για πάρα πολλά
χρόνια ακόµα, να πάψουν οι αναγκαίες επαφές µε την εφορία
των ντόπιων πολιτών και των αγροτών για τις επιδοτήσεις τους.
Τελικά και οι οκτώ χιλιάδες Έλληνες µικροεπιχειρηµατίες είναι
πολίτες που χρειάζονται τη γειτνίαση και την υπηρέτηση στον
τόπο τους, όπως πολύ σωστά –σωστότατα- δίνει ο «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗΣ» που εύχοµαι και πιστεύω ότι πρέπει να σεβαστείτε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε, κύριε

Κουσελά, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αυτό

που θέλω να πω είναι ότι δεν είναι µόνο το οικονοµικό κριτήριο.
Ανέφερα ένα. Θα έλεγα ότι είναι ένα «καλάθι» κριτηρίων, τα
οποία θα χρησιµοποιηθούν.

Ένα δεύτερο πολύ σηµαντικό είναι το θέµα της καλύτερης
εξυπηρέτησης των πολιτών και αναγνωρίζουµε και τις ιδιαιτε-
ρότητες που θέσατε, ειδικά σε ό,τι αφορά την περιοχή της
Ερµιόνης και του Κρανιδίου συγκεκριµένα. Γι’ αυτό και απόρησα,
κυρία Παπαδηµητρίου, για το πώς προέκυψε τελικά ότι υπάρχει
µια τέτοια απόφαση.

Θέλω, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω για µια ακόµη φορά ότι δεν
υπάρχει απόφαση να καταργηθεί η ∆ΟΥ Κρανιδίου. Η απόφασή
µας είναι να προχωρήσουµε στην ανασυγκρότηση που σας είπα
και πιστεύω ότι και εσείς αυτήν τη διαδικασία θα πρέπει να τη
βοηθήσετε και να τη στηρίξετε, γιατί γνωρίζετε πολύ καλά ότι
παραλάβαµε διαλυµένους, ουσιαστικά, φοροεισπρακτικούς
µηχανισµούς από την προηγούµενη κυβέρνηση και επιχειρούµε
τώρα αυτούς τους µηχανισµούς να τους ανασυγκροτήσουµε,
προκειµένου να εξυπηρετήσουµε µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο
και τους Έλληνες πολίτες, αλλά και τα έσοδα του κρατικού
προϋπολογισµού, ώστε και ο προϋπολογισµός του 2011 να
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κλείσει µε την ίδια και καλύτερη επιτυχία από αυτήν που έκλεισε
ο προϋπολογισµός του 2010.

∆εν θέλουµε δηµόσιες υπηρεσίες και µάλιστα ∆ΟΥ που να
είναι µόνο σφραγίδες και ταµπέλες και να µην εξυπηρετούν τον
πολίτη και να µην µπορούν να ανταποκριθούν στο στόχο και στην
αποστολή τους.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι και εσείς σαν Βουλευτής περιφέρειας,
όπως και εγώ, έχουµε κοινά συµφέροντα ώστε να έχουµε
ουσιαστικούς δηµόσιους οργανισµούς, για να µπορούν στην
πράξη και όχι στα λόγια να στηρίξουν, πέραν των άλλων, την
περιφερειακή ανάπτυξη. Εµείς σε αυτήν τη λογική θα κινηθούµε
και αυτήν τη λογική σας καλούµε να στηρίξετε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα συζητηθεί τώρα η

δεύτερη µε αριθµό 391/11.1.2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου
Παφίλη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για την ιδιωτικοποίηση
των αστικών συγκοινωνιών της Αθήνας κ.λπ..

Ορίστε, κύριε Παφίλη, έχετε το λόγο για να παρουσιάσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Οι αστικές συγκοινωνίες είναι ένας
σοβαρότατος τοµέας που αφορά το σύνολο των εργαζοµένων
και των λαϊκών στρωµάτων και φυσικά και τους εργαζόµενους
που δουλεύουν στις αστικές συγκοινωνίες και που σκόπιµα
προσπαθείτε να τους βάλετε σε αντιπαράθεση.

Με το νοµοσχέδιο που καταθέτει η Κυβέρνηση αλλά και µε τη
συνολική πολιτική ανοίγει ο δρόµος στις ιδιωτικοποιήσεις µε
σοβαρότατες επιπτώσεις στην εργατική τάξη, πρώτα απ’ όλα,
αλλά και στους ίδιους τους εργαζόµενους.

Η αύξηση των εισιτηρίων από 20% έως 40% είναι απαράδεκτη.
∆ηµιουργεί τεράστια προβλήµατα σε αυτούς που παίρνουν τις
συγκοινωνίες και που δεν είναι ούτε βιοµήχανοι, ούτε εφοπλιστές
ούτε τραπεζίτες, αλλά ο εργαζόµενος κόσµος. Ήδη συγχω-
νεύονται και περικόπτονται πάνω από πενήντα δροµολόγια, πάνω
από πενήντα γραµµές και αυτό επιδεινώνει τη θέση πάλι των
εργαζοµένων για τους ίδιους ακριβώς λόγους.

Χειροτερεύουν οι συνθήκες των εργαζοµένων µέσα στις
αστικές συγκοινωνίες. Γνωρίζετε πολύ καλά την κατάσταση:
υπερωρίες, διπλές βάρδιες, 35% των λεωφορείων «µπαίνει µέσα»
και επιδιώκεται, επίσης, η µείωση του προσωπικού.

Εµείς, κύριε Υπουργέ, σας καλούµε να αποσύρετε αµέσως
αυτό το νοµοσχέδιο. Ζητάµε να υπάρξει δωρεάν µετακίνηση τις
πρωινές ώρες για όλους τους εργαζόµενους, να υπάρξει δωρεάν
µετακίνηση για στρώµατα που περιγράφω στην ερώτηση και δεν
έχω χρόνο να την αναλύσω, να σταµατήσουν οι σκέψεις και για
απολύσεις και για µετατάξεις και, αντιθέτως, να υπάρξουν
προσλήψεις. Η θέση µας είναι γνωστή: 100% δηµόσιο, ενιαίος
φορέας συγκοινωνιών, ώστε να καλύπτονται οι λαϊκές ανάγκες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε και για
τη συντοµία σας.

Στην επίκαιρη ερώτησή σας θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Βούγιας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, σέβοµαι την οπτική γωνία, µε την οποία
προσεγγίζετε το θέµα και αντιλαµβάνεστε και εσείς ίσως και για
εµάς και για εµένα προσωπικά ήταν µια πολύ δύσκολη, αλλά
υποχρεωτική απόφαση, αυτή για την αύξηση της τιµής των
εισιτηρίων.

Ωστόσο, στην ουσία του αιτήµατός σας για το νοµοσχέδιο που
θα κατατεθεί την επόµενη ίσως εβδοµάδα στις επιτροπές της
Βουλής θα µπορούσα µονολεκτικά να σας απαντήσω πως δεν
υπάρχει καµµία πρόθεση ιδιωτικοποίησης.

Αντιθέτως, θα σας έλεγα πως η διεύρυνση των αρµοδιοτήτων
του σηµερινού ΟΑΣΑ, η αναβάθµιση του κύρους του και η
ολοκλήρωση των αρµοδιοτήτων του σε επίπεδο Αττικής, σε
σχέση µε το σηµερινό του βεληνεκές που είναι στο επίπεδο της
Αθήνας, όχι µόνο διασφαλίζει τις θέσεις των εργαζοµένων, αλλά
δηµιουργεί και προοπτικές για νέες θέσεις εργασίας στο φορέα
αυτό.

Η δυνατότητα µετατάξεων δεν θα αφορά το παραγωγικό
προσωπικό και δεν θα υπερβαίνει το 10% του συνόλου, συµπε-
ριλαµβάνοντας και τις συνταξιοδοτήσεις που θα γίνουν την
επόµενη χρονιά. Είναι ένα ακόµα µέτρο προς την κατεύθυνση
της εξυγίανσης του ΟΑΣΑ που θα περάσει από την κατάσταση
του ζηµιογόνου σ’ έναν οργανισµό που µε την κρατική επιδότηση
πάντα στο ύψος του 40% -που βεβαίως θα υπάρχει πάντοτε για
να επιδοτεί το χαµηλότερο εισιτήριο- θα µπορέσει να διασφα-
λίσει τη σταθερότητα, το δηµόσιο χαρακτήρα και τις θέσεις των
εργαζοµένων.

Σε σχέση µε το εισιτήριο, αντιλαµβάνεστε πως πέρα από την
αναγκαστική επιδότηση των µέσων µαζικής µεταφοράς στην
Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη, για λόγους κυκλοφοριακούς, περι-
βαλλοντικούς και κοινωνικής δικαιοσύνης, υπάρχει και ένα
ζήτηµα του ποιος πληρώνει την επιδότηση αυτή.

Πιστεύουµε πως µια δίκαιη κατανοµή ανάµεσα στο χρήστη των
Μέσων Μαζικής Μεταφοράς και στον Έλληνα φορολογούµενο
που σε τελευταία ανάλυση πληρώνει το έλλειµµα, το οποίο
υπάρχει, νοµίζω πως δίνει τη σωστή απάντηση.

Θα ήθελα και εγώ να έχουµε δωρεάν αστικές συγκοινωνίες
στην Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη και –γιατί όχι;- στις άλλες
ελληνικές πόλεις, όπου δεν υπάρχει επιδότηση και οι οποίες αυ-
τήν τη στιγµή έχουν υψηλότερο κόµιστρο για πολύ χαµηλότερες
υπηρεσίες. Στην Καβάλα, στη Λάρισα, στο Ηράκλειο, στη ∆ράµα,
παντού, οι αστικές µεταφορές γίνονται µε τα αστικά ΚΤΕΛ, τα
οποία έχουν ένα κόµιστρο υψηλότερο από αυτό που έχει η Αθήνα
και η Θεσσαλονίκη.

Ωστόσο, θεωρώ πως η αύξηση που έγινε ήταν υποχρεωτική
και θα αναφερθώ στην αύξηση που µας ενδιαφέρει και είναι αυτή
που αφορά τον καθηµερινό χρήστη και όχι τον περιστασιακό.

Η αύξηση, δηλαδή, της τιµής από τα 15 στα 20 ευρώ, που
αφορά τη µηνιαία κάρτα πολλαπλών διαδροµών για λεωφορεία,
είναι µια αύξηση της τάξεως του 25%, µεγάλη µεν –συµφωνώ
µαζί σας- σε ποσοστιαία νούµερα, αλλά υποχρεωτική, ώστε να
µπορέσουµε να µειώσουµε τα ελλείµµατα. Η αύξηση από 35 στα
45 ευρώ της µηνιαίας κάρτας πολλαπλών διαδροµών για όλα τα
µέσα είναι µια αύξηση της τάξεως του 28%, η οποία βρίσκεται
στο πλαίσιο της νέας επιλογής για το ποιος πληρώνει τα
ελλείµµατα των δηµοσίων συγκοινωνιών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Ακριβώς επειδή θέλουµε –και θα απαντήσω πιο αναλυτικά στη
δευτερολογία µου- έναν Οργανισµό Αστικών Συγκοινωνιών
Αττικής αναβαθµισµένο, στέρεο, µε απολύτως δηµόσιο
χαρακτήρα που να διασφαλίσει τις θέσεις εργασίας των εργα-
ζοµένων για πάρα πολλά χρόνια στο µέλλον και να προσφέρει
καλύτερες υπηρεσίες στους Αθηναίους, έρχεται αυτό το νοµο-
σχέδιο. Κλείνοντας, κυρία Πρόεδρε, να ενηµερώσω για τη
σηµερινή εµπειρία από την έναρξη του διαλόγου που φαίνεται
πως µπορεί να αποτελέσει µια βάση συµφωνίας για νέες συλ-
λογικές συµβάσεις, οι οποίες, κύριε συνάδελφε, είναι αναγκα-
στικές, αφού οι πέντε εταιρείες γίνονται δύο.

Εποµένως, δηµιουργούνται καινούργιες εταιρείες που πρέπει
να συµφωνήσουν από την αρχή µε το προσωπικό τους. Σήµερα
είχαµε µια θετική εξέλιξη στο διάλογο, που πιστεύω πως θα
πείσει και τους εργαζόµενους για τις καλές προθέσεις και τις
προοπτικές αυτού του νοµοσχεδίου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Παφίλης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: ∆εν θέλω να χρησιµοποιήσω καµµιά
βαριά έκφραση, κύριε Υπουργέ, για τις συλλογικές συµβάσεις,
αλλά µη θεωρείτε πως εµείς ή οι εργαζόµενοι δεν καταλα-
βαίνουµε! Τι µας λέτε, δηλαδή; Ότι οι καινούργιες συλλογικές
συµβάσεις θα είναι καλύτερες από αυτές που υπάρχουν ή θα
είναι πιο µειωµένες; Τουλάχιστον µην υποτιµάτε τη νοηµοσύνη
µας και τη νοηµοσύνη των εργαζοµένων, µε δεδοµένη τη
συνολική σας πολιτική.

∆εύτερον, φυσικά και είναι διαφορετική οπτική γωνία. Αυτό
έλειπε να έχουµε την ίδια! Εσείς προσπαθείτε να υπηρετήσετε
τα συµφέροντα του µεγάλου κεφαλαίου και αυτών που κατέχουν
τον πλούτο και εµείς υπερασπιζόµαστε τα συµφέροντα των
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εργαζοµένων.
Όµως, να απαντήσουµε επί της ουσίας. ∆εν είναι αλήθεια ότι

δεν γίνεται καµµιά ιδιωτικοποίηση. Ήδη η τηλεµατική πάει στους
ιδιώτες και ήδη τα εισιτήρια –έκδοση, έλεγχος, διακίνηση- τα
δίνετε στους ιδιώτες.

Γιατί; Για την ψυχή της µάνας τους θα τα πάρουν ή για να
βγάλουν κέρδη; Τα δίνετε για ιδιωτικοποίηση και ανοίγει
«παράθυρο» -µε τη δυνατότητα που δίνετε να ιδρύονται νοµικά
πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου- για τέτοια ιδιωτικοποίηση.

∆εύτερον, το µεγάλο θέµα είναι ότι πρέπει να σταµατήσετε –
και το λέω εν γνώσει του τι λέω- να εξαπατάτε τον ελληνικό λαό
για το ποιος πληρώνει τη µετακίνηση. Το ερώτηµα είναι: Ποιος
πρέπει να πληρώνει τη µετακίνηση; Γιατί παίρνουν οι εργαζόµενοι
τα Μέσα Μεταφοράς; Για να πάνε στη δουλειά τους. Παίρνουν
τόσα µεγάλα µεροκάµατα; Όχι. Να τα πληρώσουν οι επιχειρη-
µατίες και οι επιχειρήσεις, αυτοί που όλα αυτά τα χρόνια έχουν
θησαυρίσει.

Επόµενο θέµα: Από πού παίρνουν λεφτά οι αστικές συγκοι-
νωνίες; Από τις τράπεζες. Τι δουλειά κάνετε εσείς σαν Κυβέρ-
νηση και οι προηγούµενες κυβερνήσεις; Πελατεία των τραπεζών,
από τις τσέπες του ελληνικού λαού και από αυτήν την επιδότηση
που δίνετε. Από εκεί δεν δανείζονται οι επιχειρήσεις µε 5%,6%
και 7%;

Άλλο θέµα: Ανταλλακτικά. Ποιος κερδίζει απ’ όλη αυτήν την
ιστορία; Το 35% των λεωφορείων κάθεται, επειδή δεν έχουν
ανταλλακτικά και οδηγούς, όπως και το 40% των τρόλεϊ για τους
ίδιους λόγους. Οι εταιρείες αυτές έχουν θησαυρίσει όλα αυτά τα
χρόνια. Να, λοιπόν, ποιοι ωφελούνται και να, γιατί είναι
προβληµατικές, κατά τη γνώµη σας, οι συγκοινωνίες.

Επιτέλους, πείτε µου µία χώρα του κόσµου που είναι κερδο-
φόρες οι συγκοινωνίες. ∆εν υπάρχει καµµία. Αφού λέτε για τα
λεφτά, πάρτε τα από τις τράπεζες, που είχαν 350.000.000.000
αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου ή από τις εταιρείες που είχαν
αύξηση των κερδών 200% και 300%. Γιατί δεν τους βάζετε να
πληρώσουν για τη µεταφορά των εργαζοµένων;

Υπάρχει, λοιπόν, λύση. Εσείς απλώς επιλέγετε διαφορετική
λύση, τέτοια που να τη φορτώσετε στο λαό. Μη µας λέτε τώρα
ότι οι αυξήσεις είναι επιβεβληµένες για τους εργαζόµενους, γιατί
από τη µία µεριά µειώνετε συνεχώς τη φορολογία στο µεγάλο
κεφάλαιο και από την άλλη τα φορτώνετε συνέχεια επάνω στους
εργαζόµενους και µε τη µείωση των µισθών, αλλά και µε το θέµα
των εισιτηρίων.

Εποµένως, µη λέτε για τον Έλληνα φορολογούµενο. ∆εν θέλω
να χαρακτηρίσω τι είναι αυτή η προπαγάνδα. Προσπαθείτε να
στρέψετε τον κόσµο εναντίον των οδηγών και των εργαζόµενων
στις αστικές συγκοινωνίες, προβάλλοντας τα εξωφρενικά για
τους υψηλούς τους µισθούς, οι οποίοι είναι πόσο; Είναι κατά
µέσο όρο 1.400 ευρώ. Σοβαρολογούµε; Είναι πλούσιος και
ευνοηµένος ένας εργαζόµενος µε 1.400 ευρώ, που έχει την
ευθύνη των ανθρώπων που κουβαλάει, που δουλεύει σε τέτοιες
συνθήκες και που πολλές φορές αναγκάζεται να κάνει δεύτερη
και τρίτη βάρδια, γιατί εσείς δεν κάνετε προσλήψεις;

Η θέση µας, λοιπόν, είναι να αποσύρετε το νοµοσχέδιο και
εδώ επαναφέρουµε τις προτάσεις που έχουµε κάνει.

Πρέπει να ξέρετε ότι θα πάθετε το αντίθετο. Θα σας γυρίσει
µπούµερανγκ. Όλοι οι εργαζόµενοι το αντιλαµβάνονται και δεν
θα τους στρέψετε ενάντια στους εργαζόµενους στις αστικές
συγκοινωνίες.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας

ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και

∆ικτύων κ. Βούγιας.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θέσατε πολλά θέµατα και θέλω να είµαι

συγκεκριµένος, προσπαθώντας να απαντήσω.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εγώ πάντως έβαλα συγκεκριµένα

θέµατα.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ναι, τα θέσατε συγκεκριµένα και συγκεκριµένα

θέλω να απαντήσω. Ωστόσο, ορισµένα από αυτά ανάγονται στη
σφαίρα µίας γενικότερης προσέγγισης του θέµατος της
πολιτικής οικονοµίας, αφού πάντοτε, από την πλευρά του
κόµµατός σας προτείνονται σε διάφορα θέµατα, περισσότερες
αυξήσεις, καλύτεροι µισθοί, µονιµότητα, χωρίς συνήθως να
διερωτάσθε πώς µπορεί κανείς να παρέχει αυτές τις υψηλές
υπηρεσίες, και αυτούς τους υψηλούς µισθούς στο σύνολο των
εργαζοµένων.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πάρτε τα από αυτούς που έχουν.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Προτείνετε µία λύση που είναι ανεφάρµοστη στο
σύστηµα, στο οποίο κινούµαστε σήµερα. Θέλετε να πάρουµε από
κάποιους, οι οποίοι έχουν περισσότερα και να δώσουµε σε
αυτούς που έχουν λιγότερα. ∆εν ξέρω άλλο τρόπο που µπορεί
κανείς να το κάνει αυτό, εκτός από µία δίκαιη, αναλογική φορο-
λόγηση.

Όσο για τα δάνεια για τα οποία µιλήσατε, είναι αυτά που έχουν
συσσωρεύσει ένα έλλειµµα 3,8 δισεκατοµµυρίων ευρώ, το οποίο
φορτώθηκε πάλι το ελληνικό δηµόσιο. Κάθε χρόνο στέλνοντας
τον λογαριασµό των ελλειµµάτων των αστικών συγκοινωνιών στο
Υπουργείο Οικονοµικών, συσσωρεύσαµε ένα χρέος που το
φορτώθηκε πάλι η ελληνική οικονοµία, δηλαδή ο Έλληνας
φορολογούµενος…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µε συγχωρείτε.
Πόσα κέρδισαν οι τράπεζες από αυτήν τη διαδικασία, από τα

δάνεια; Πρέπει να βγείτε και να πείτε στον κόσµο ότι τους βάζετε
να δανείζονται από τις τράπεζες, για να κερδίζουν οι τράπεζες.
Αυτό δεν κάνετε;

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Ακριβώς γιατί αυτό το σχέδιο εξυγίανσης,
σηµατοδοτεί και υλοποιεί το τέλος του δανεισµού για τις αστικές
µεταφορές, αγαπητέ συνάδελφε. Νοµίζω ότι από εδώ και πέρα
δεν πρόκειται να υπάρξει τέτοιο ζήτηµα. Θα υπάρξει εξυγίανση
και εξορθολογισµός -τον οποίο εσείς αναφέρατε ως κατάργηση-
που βασίζεται στο συνδυασµό δροµολογίων και ο οποίος στην
ουσία εκµεταλλεύεται τα πολλά και διαφορετικά µέσα σήµερα,
αξιοποιώντας το ένα σε συνδυασµό µε το άλλο.

∆εν είναι λογικό για τη λειτουργία του συστήµατος να πηγαίνει,
για παράδειγµα, ένα λεωφορείο προς ένα δήµο επιφανειακά και
το µετρό υπογείως να δίνει την ίδια εξυπηρέτηση στους πολίτες.
Είναι πολύ καλό και χρήσιµο το ένα µέσο να συνδυάζεται µε το
άλλο, ώστε να εξοικονοµούµε καύσιµα, να εξοικονοµούµε
δροµολόγια, να εξοικονοµούµε λεωφορεία, να εξοικονοµούµε
ώρες εργασίας εργαζοµένων, ώστε να µπορέσουµε χωρίς να
χρειαστεί επαναλαµβάνω να γίνει ούτε µία απόλυση, να
κρατήσουµε το επίπεδο αµοιβής των εργαζοµένων στο ύψος που
θέλουµε.

Με ρωτήσατε για τις νέες συλλογικές συµβάσεις. Θα µπο-
ρούσα να σας πω συγκεκριµένα, πως το ύψος των τακτικών
αποδοχών του θα είναι εκεί, που θα ευρίσκεται στις 31/1/2011.
Αυτή η πληροφορία, που δόθηκε σήµερα στους εργαζοµένους,
ότι δηλαδή το ύψος των αποδοχών µε τις νέες συλλογικές
συµβάσεις εργασίας, δεν θα είναι χαµηλότερο από αυτό που θα
προκύψει στο τέλος αυτού του µήνα, νοµίζω πως έδωσε µία
αίσθηση ασφάλειας, ότι οι καινούργιες συλλογικές συµβάσεις
δεν θα χαµηλώσουν άλλο τις αµοιβές. Βεβαίως, υπήρξαν στο
παρελθόν οι οριζόντιες περικοπές στις ∆ΕΚΟ, οι οποίες είναι
όµως ένα άλλο θέµα και όχι ένα ζήτηµα που αναφέρεται σε αυτό
το σχέδιο νόµου.

Επιτρέψτε µου να ανακοινώσω και µία πληροφορία. Επεκτεί-
νουµε τη δυνατότητα παροχής µειωµένου εισιτηρίου σε
συνεργασία µε την κ. Κατσέλη και το Υπουργείο Εργασίας και σε
µία µεγάλη οµάδα ανέργων, την οποία προσπαθούµε να ταυτο-
ποιήσουµε, ώστε να µπορέσουµε να επιλέξουµε αυτούς που µε
την κάρτα ανεργίας και βέβαια µε συνδυασµένο χαρακτηριστικό
χαµηλού εισοδήµατος, να µπορούν να έχουν µία µείωση της
τάξεως του 50% στις αστικές συγκοινωνίες.

Νοµίζω πως αυτό, µαζί µε την µείωση κοµίστρων των ατόµων
µε αναπηρία, των πολυτέκνων, των στρατιωτών, των µελών των
σωµάτων ασφαλείας, των µαθητών, των ηλικιωµένων άνω των
εξήντα πέντε ετών ή των νέων κάτω των δεκαοκτώ, θα δώσουν
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µία µεγάλη ελάφρυνση στο δυσβάσταχτο, οµολογουµένως
βάρος της αύξησης των εισιτηρίων που επαναλαµβάνω, ήταν
υποχρεωτικό κάτω από τις δεδοµένες, δύσκολες οικονοµικές
συνθήκες, για να µπορέσουµε να εξυγιάνουµε τις αστικές
µεταφορές.

Κατά τ’ άλλα, νοµίζω πως θα φανεί στην πράξη ότι, όχι µόνο
δεν θα γίνει ούτε µία απόλυση αλλά, όπως σας είπα και πριν,
ένας αναβαθµισµένος Οργανισµός Αστικών Συγκοινωνιών,
προσαρµοσµένος στις καινούργιες απαιτήσεις ολόκληρης της
Αττικής, που κάποια στιγµή θα συνεργαστεί και µε τις και-
νούργιες περιφέρειες, για να µπορέσει να αποκεντρωθεί και να
λειτουργήσει αρµονικά, θα απαντήσει µακροπρόθεσµα και
πειστικά σε όλα τα αιτήµατα και τα ερωτήµατα που θέσατε µε
την ερώτησή σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ακολουθεί η τρίτη µε
αριθµό 394/11-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη, προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την επέµβαση των
ΜΑΤ στο Οβριόκαστρο Κερατέας κ.λπ..

Κύριε Βορίδη, έχετε δύο λεπτά, για να παρουσιάσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

Ορίστε, κύριε Βορίδη, έχετε το λογο.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όπως ξέρετε από τις 11/12/2010 υπάρχει

µονίµως, επί εικοσιτετραώρου βάσεως, παρουσία αστυνοµικών
δυνάµεων στην ευρύτερη περιοχή της Κερατέας στη λεωφόρο
Λαυρίου και στους παράπλευρους δρόµους, οι οποίοι οδηγούν
στο ΧΥΤΑ.

Καθηµερινά και αδιαλείπτως από τις 11/12/2010 µέχρι και
σήµερα υπάρχουν συγκρούσεις -πολλές φορές δύο και τρεις
φορές την ηµέρα- των κατοίκων της Κερατέας -οι οποίοι, όπως
ξέρετε, αντιστέκονται και δεν επιθυµούν τη δηµιουργία ΧΥΤΑ
στην Κερατέα- µε τις δυνάµεις των ΜΑΤ.

Εκείνο το οποίο επισηµαίνω προς εσάς δεν είναι τόσο -και ούτε
θα είχε νόηµα αυτή η συζήτηση- το αν καλώς ή κακώς γίνεται ο
ΧΥΤΑ στην Κερατέα. Επ’ αυτού έχουν υπάρξει εκτενείς τοπο-
θετήσεις. Εγώ έχω πει την άποψή µου. Θεωρώ ότι είναι απο-
λύτως αδικαίωτο και ανοµιµοποίητο ως έργο. Τα έχουµε συζη-
τήσει µε τον Υπουργό Εσωτερικών και µε την Υπουργό Περι-
βάλλοντος. Εν πάση περιπτώσει, αυτή είναι µία συζήτηση στην
οποία ξέρω τη θέση της Κυβέρνησης. ∆εν θέλω να θέσω αυτό
το θέµα.

Αυτό, όµως, που θέλω να θέσω και το οποίο είναι δικής σας
αρµοδιότητας, είναι η ένταση των συγκρούσεων, η οποία είναι
κλιµακούµενη, είναι συνεχής και η κατάσταση αυτή δεν βαίνει
καθόλου σε εκτόνωση. Αντιθέτως, είναι πλέον προφανές ότι οι
άνδρες των ΜΑΤ είναι εξαιρετικά καταπονηµένοι από τη διαρκή
τους παρουσία, αλλά και την ένταση των συγκρούσεων και είναι
προφανές ότι υπάρχει µία κλιµάκωση της βίας.

Εγώ ειλικρινά σας λέω ότι κάποιο µέτρο πρέπει να λάβει η
πολιτεία, διότι αλλιώς θα έχουµε ενδεχοµένως µία πάρα πολύ
άσχηµη εξέλιξη, που είµαι βέβαιος ότι ειδικά στη συγκεκριµένη
χωροχρονική συγκυρία και µε αντικείµενο το συγκεκριµένο θέµα,
κανείς µας δεν θέλει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Περαιτέρω –και τελειώνω αµέσως, κυρία Πρόεδρε- επισηµαίνω
το εξής. Ο λόγος για την αποµάκρυνση των αστυνοµικών
δυνάµεων ήδη υφίσταται.

Υπάρχει απόφαση του Ειρηνοδικείου Λαυρίου, η οποία
ουσιαστικά απαγορεύει την εκτέλεση οποιασδήποτε εργασίας
στον συγκεκριµένο χώρο, άρα η παρουσία µηχανηµάτων ή και
του εργολάβου δεν έχει κανένα νόηµα.

Ποιο, λοιπόν, το αντικείµενο της προστασίας των αστυνοµικών
δυνάµεων, από τη στιγµή που δεν υπάρχουν έργα και µάλιστα,
κάτω από προϋποθέσεις -θα αναφερθώ εκτενέστερα- τις οποίες
ορίζει η συγκεκριµένη απόφαση του Ειρηνοδικείου Λαυρίου;

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχα-

ριστώ.
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Βορίδη θα απαντήσει ο Υπουρ-

γός κ. Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλούµαι σήµερα, ως Υπουργός

Προστασίας του Πολίτη, να απαντήσω σ’ ένα θέµα στο οποίο
µόνο δευτερευόντως εµπλέκεται το Υπουργείο µας, διότι, όπως
πολύ καλά γνωρίζετε, κύριε συνάδελφε, τα αρµόδια Υπουργεία
για το έργο της Κερατέας είναι το Υπουργείο Εσωτερικών και το
Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
για δε το θέµα του αρχαιολογικού χώρου, αρµόδιο είναι ευλόγως
το Υπουργείο Πολιτισµού.

Τα ξεκαθαρίζω αυτά, διότι στην ερώτησή σας, κύριε Βορίδη,
εµπλέκονται πολλά θέµατα ιδιοκτησιακών καθεστώτων και
ασφαλιστικών µέτρων στα αστικά δικαστήρια. Αυτές οι δικα-
στικές διενέξεις δεν αφορούν σε καµµία περίπτωση το Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη. Ως εκ τούτου, δεν πρόκειται να κάνω
εγώ από αυτό το Βήµα ούτε νοµικές εκτιµήσεις ούτε νοµικές
αναλύσεις. Νοµικά επιχειρήµατα έχουν όλοι. Έχει και η πλευρά
του δηµοσίου, όπως εκφράζεται διά των αρµοδίων Υπουργείων
και του περιφερειακού διοικητή, µέχρι πρότινος του περιφε-
ρειάρχη. Όµως, δεν είναι δική µας αρµοδιότητα ούτε να
παρουσιάζουµε εδώ ούτε να υπερασπιζόµαστε ούτε είναι πολύ
περισσότερο αρµοδιότητά µας να προκαταλαµβάνουµε τις
αποφάσεις τις οποίες πρόκειται να λάβει η δικαιοσύνη.

Εκείνο, όµως, το οποίο εγώ θα σας απαντήσω -σε πολιτικό,
πάντοτε, επίπεδο- είναι για ποιο λόγο βρίσκεται στο συγκε-
κριµένο χώρο η Αστυνοµία. Όπως γνωρίζετε, λοιπόν, τα δύο
αρµόδια Υπουργεία, Εσωτερικών και Περιβάλλοντος, είχαν
προγραµµατίσει για τις 11 ∆εκεµβρίου εργασίες στην Κερατέα.
Ήδη, όµως, από την προηγούµενη µέρα, παράγοντες της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης είχαν προβεί σε «εµπρηστικές» δηλώσεις
και ουσιαστικά είχαν προαναγγείλει επεισόδια. Γι’ αυτόν ακριβώς
το λόγο, για την πρόληψη, δηλαδή, των επεισοδίων που είχαν
προαναγγελθεί, κρίθηκε απαραίτητη εκεί η παρουσία των αστυ-
νοµικών δυνάµεων. Και επειδή τα επεισόδια τελικά πραγµα-
τοποιήθηκαν και συνεχίστηκαν για πάρα πολλές µέρες και
νύχτες, στην πραγµατικότητα η Αστυνοµία είναι καθηµερινά και
κάθε νύχτα επί ποδός, για να διαφυλάξει την ασφάλεια και την
ειρήνη στην περιοχή.

Εντοπίσατε την πραγµατικότητα, περιγράψατε την πραγµατική
εικόνα της βίας, αλλά δεν αναφερθήκατε στο ποιος είναι εκείνος
ο οποίος προκαλεί τη βία. Επιπλέον, φαντάζοµαι ότι όλοι βλέπετε
καθηµερινά τις εικόνες µάχης που µεταδίδουν τα κανάλια. Έχετε
δει τις µολότοφ, τους κρανοφόρους και τους κουκουλοφόρους
που δήθεν είναι κάτοικοι της περιοχής. ∆εν προκύπτει, βεβαίως,
από τις προσαγωγές οι οποίες γίνονται. Και όλοι βλέπετε ότι
διαρκώς η Αστυνοµία βρίσκεται στη θέση του αµυνόµενου και
σας διαβεβαιώνω ότι δεν έχω καµµία απολύτως διάθεση να
κρατώ δεσµευµένους εκεί στην Κερατέα δεκάδες αστυνοµικούς
και να έχουµε και τραυµατίες αστυνοµικούς αυτές τις µέρες,
πολύ περισσότερο να αναλάβουµε την ευθύνη γι’ αυτό το
τραγικό γεγονός, το οποίο συνέβη της προάλλες, όταν εδέχ-
θησαν οι δυνάµεις των ΜΑΤ ευθεία βολή από κάποιον άγνωστο
µε αεροβόλο όπλο.

Όσο, όµως, συνεχίζονται τα επεισόδια και όσο απειλούνται
ζωές και περιουσίες, η Αστυνοµία είναι υποχρεωµένη να
παραµένει εκεί. Και είναι υποχρεωµένη ως εκ της αποστολής της,
όπως αυτή ορίζεται από τις διατάξεις του Συντάγµατος και από
τους νόµους του κράτους, να λαµβάνει, δηλαδή, όλα τα
απαραίτητα µέτρα για την τήρηση της τάξης, για την πρόληψη
των επεισοδίων ή άλλων εκτρόπων, για την προστασία των
προσώπων, των εγκαταστάσεων και άλλων πραγµάτων και εν
γένει, για την αποτροπή κάθε έκνοµης δραστηριότητας.

∆υστυχώς, η παρουσία της Αστυνοµίας -και τονίζω το «δυστυ-
χώς» στην προκειµένη περίπτωση- εκεί είναι προϋπόθεση για τη
διασφάλιση συνθηκών απρόσκοπτης κοινωνικής συµβίωσης. Στις
δηµοκρατικές κοινωνίες το δικαίωµα της διαµαρτυρίας των
πολιτών είναι απολύτως σεβαστό, αλλά υπό έναν όρο: Όταν δεν
προκαλείται το κοινωνικό σύνολο µε πράξεις βίας και αυθαι-
ρεσίας. Τα οποιαδήποτε προβλήµατα δεν λύνονται µε τη βία, δεν
λύνονται µε αποκλεισµούς οδών, µε αποκλεισµούς περιοχών
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ούτε µε την υπονόµευση της οικονοµικής και κοινωνικής
προόδου της χώρας. Λύνονται µε διάλογο, λύνονται µε αµοιβαίες
υποχωρήσεις των επιµέρους συµφερόντων και πάντοτε, όµως,
λύνονται µε πρόταξη σε κάθε περίπτωση του δηµοσίου
συµφέροντος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Βορίδης.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι έχουµε συµφωνήσει επί του πραγ-

µατικού. Και το πραγµατικό είναι ότι εκεί είναι µία κατάσταση η
οποία πηγαίνει από το κακό στο χειρότερο. Έρχοµαι, λοιπόν, και
ερωτώ, γιατί αυτό πραγµατικά δεν µπορώ να το βγάλω από τη
συζήτηση, γιατί είναι το κέντρο της συζητήσεως: Από τη στιγµή
που υπάρχει απόφασις του ειρηνοδικείου η οποία λέει ότι
απαγορεύει στους καθ’ ών η αίτηση και σε όποιον έλκει εξ αυτών
δικαιώµατα να επισκεφθούν τα ακίνητά τους και να ασκήσουν επ’
αυτών πράξεις νοµής και κατοχής που προσιδιάζουν σε αυτά,
µέχρι να συντελεστεί η αναγκαστική απαλλοτρίωση, µέχρι να
εκπονηθούν µελέτες που προβλέπονται στην εργολαβική
σύµβαση, µέχρι να αποφανθούν οι αρµόδιες αρχαιολογικές
υπηρεσίες περί µη υπάρξεως αρχαιολογικών ευρηµάτων, µέχρι
να εκδοθούν οι σχετικές πολεοδοµικές άδειες, µπορώ να
ερωτήσω ποια κοινωνική συνύπαρξη προστατεύει η Αστυνοµία;
Μπορώ να ερωτήσω ποιων τη ζωή και ποιων τη περιουσία
προστατεύει η Αστυνοµία; ∆ιότι εκεί είναι ένα βουνό και οι κάτοι-
κοι µεταξύ τους σας διαβεβαιώ ότι δεν είχαν καµµία δυσκολία να
συνυπάρξουν και να λειτουργήσουν απολύτως αρµονικά.

Εκεί στο βουνό παρανόµως έχουν εγκατασταθεί, όπως λέει η
απόφαση, τρία µηχανήµατα, τα οποία απλώς κάθονται εκεί και
έρχεται η Αστυνοµία να προστατεύσει αυτά τα µηχανήµατα. Σε
µία περιοχή για να γίνει ένα έργο όπου δεν έχουν γίνει οι
απαλλοτριώσεις, δεν ξέρουµε αν είναι αρχαιολογικός χώρος, δεν
έχουν εκδοθεί πολεοδοµικές άδειες, µε συγχωρείτε, αλλά ποιον
προστατεύει η Αστυνοµία;

∆ιότι εγώ θα πω ότι εδώ είναι τελείως εσφαλµένη η προ-
σέγγιση της Κυβέρνησης. Και δεν µπορώ να το διαχωρίσω, γιατί
αν η Κυβέρνηση εµµένει στο ότι πρέπει, χωρίς να έχουν γίνει οι
απαλλοτριώσεις, να γίνει έργο, τότε δεν είναι φυσικό να οργί-
ζονται ο ιδιοκτήτες και όχι µόνο αυτό, αλλά να αισθάνονται
βαθύτατα θιγµένοι από ένα κράτος το οποίο δεν προστατεύει την
έννοµη τάξη; Η Αστυνοµία, δηλαδή, εδώ δεν προστατεύει τις
περιουσίες, ποιων; Αυτών στους οποίους πρόκειται να γίνει το
έργο την ώρα που δεν έχουν συντελεστεί οι απαλλοτριώσεις, δεν
προστατεύει τον αρχαιολογικό χώρο από αυτούς που πρόκειται
να τον παραβιάσουν, ενώ δεν έχει κριθεί αν είναι αρχαιολογικός
χώρος ή όχι.

Σας λέω ξανά, αυτά δεν είναι υποκειµενικά, δεν είναι η γνώµη
µου. Λέω τι λέει το ειρηνοδικείο. Το ειρηνοδικείο µε προσωρινή
δικαστική προστασία -µπορεί να µην είναι οριστική, να κριθεί σε
ένα άλλο δικαστήριο διαφορετικά- µέχρι στιγµής αυτά λέει. Η
Αστυνοµία, λοιπόν, τι κάνει εκεί; Γιατί µέχρι να κριθεί, λοιπόν,
οριστικά το ζήτηµα -αυτό δίνω ως διέξοδο στο αδιέξοδο που έχει
δηµιουργηθεί, διέξοδο νοµική, διέξοδο πραγµατική, διέξοδο
πολιτική- και να δούµε εάν συντρέχει λόγος ανακλήσεως της
αποφάσεως ασφαλιστικών µέτρων, γιατί τότε θα έχουν γίνει
απαλλοτριώσεις, γιατί τότε θα έχουν εκδοθεί οι σχετικές
πολεοδοµικές άδειες, γιατί τότε θα έχουν εκπονηθεί οι σχετικές
µελέτες, δεν αποχωρεί η Αστυνοµία, ενδεχοµένως και οι
άνθρωποι µε τα µηχανήµατά τους να τα πάρουν να πάνε αλλού,
αφού ούτως ή άλλως µε τα µηχανήµατα δεν επιτρέπεται να
κάνουν οτιδήποτε άλλο και να εκτονωθεί η κατάσταση;

Προτείνω µία εύκολη και απλή λύση και όχι µία εµµονή η οποία
είναι νοµικά αδικαίωτη, πυροδοτεί το κλίµα και εν όψει του ότι
υπάρχει -σας ξαναλέω- πολύ µεγάλη ένταση των επεισοδίων,
υπάρχει κίνδυνος άνευ λόγου να βρεθούµε µπροστά σε µία
εκρηκτική κατάσταση.

Αυτήν τη θέση παρουσιάζω, κύριε Υπουργέ και νοµίζω ότι είναι
πάρα πολύ λογική.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήταν, πράγµατι, λογική η θέση σας, κύριε συνάδελφε, εάν

ήταν και βάσιµη και κυρίως, αν ήταν βάσιµη, σαφής και
ολοκληρωµένη η ανάγνωση της απόφασης του ειρηνοδικείου.

Αναρωτιέστε, ενώ είστε έγκριτος νοµικός, γιατί η Αστυνοµία
παραµένει εκεί, λες και δεν γνωρίζετε το ρόλο της Αστυνοµίας,
όπως επιτάσσει το Σύνταγµα. Η απόφαση του ειρηνοδικείου
αφορά τη µη εκτέλεση έργων και την ελεύθερη πρόσβαση των
κατοίκων σε ένα µέρος, µικρό µέρος της έκτασης για την οποία
γίνεται όλη η ιστορία και η οποία διεκδικείται ή αµφισβητείται
από τους ιδιώτες οι οποίοι ήταν οι πρώην ιδιοκτήτες, ότι έχει
περιέλθει στο ελληνικό δηµόσιο και ότι έχει γίνει η αναγκαστική
απαλλοτρίωση. Περί αυτού πρόκειται.

Η υπόλοιπη έκταση, το µεγάλο µέρος της έκτασης το οποίο
ανήκει στο ελληνικό δηµόσιο και δεν αµφισβητείται από κανέναν,
είναι ο χώρος στον οποίο γίνονται οι αρχαιολογικές έρευνες και,
ταυτόχρονα, γίνονται τοπογραφικά, καθώς και η προετοιµασία
της έναρξης των έργων.

Σ’ αυτόν το χώρο δεν επιτρέπονται εκείνοι οι οποίοι διαµαρ-
τύρονται µε φραγµό των δρόµων, µε συνεχείς αντεγκλήσεις και
µε βία σε κάθε περίπτωση ώστε να µην προσέλθουν οι εργα-
ζόµενοι και εκείνοι οι οποίοι έχουν αναλάβει τις συγκεκριµένες
αποστολές.

Την ίδια στιγµή, η Αστυνοµία, µετά την απόφαση του ειρη-
νοδικείου που είναι και άµεσα εκτελεστή, αµέσως ζήτησε από
την εταιρεία να µεταφέρει τα µηχανήµατα. Και µεταφέρθησαν τα
µηχανήµατα, ούτως ώστε σε καµµία περίπτωση να µη βρίσκονται
σε αµφισβητούµενο χώρο, σε χώρο δηλαδή του οποίου
αµφισβητείται η απαλλοτρίωση, ότι δηλαδή έχει ολοκληρωθεί η
διαδικασία. Και, επιπλέον, δεν εµποδίζουν αυτήν τη στιγµή
κανέναν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Το αντίθετο µάλιστα υπάρχει! Υπάρχει η συνεχής παρουσία
για την προστασία του δηµοσίου συµφέροντος, την εκτέλεση των
έργων και την προώθηση των εργασιών, για τις οποίες η χώρα
µας είναι εκτεθειµένη ανεπανόρθωτα στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
όπως γνωρίζετε.

Επιπλέον, ως µη όφειλε, η Αστυνοµία παίζει και το ρόλο του
τοπικού διαµεσολαβητή, προσπαθώντας µε κάθε τρόπο να κα-
τευνάσει τα πνεύµατα, να έρθει σε επικοινωνία µε τους τοπικούς
παράγοντες ώστε να αποµακρύνουν εκείνα τα στοιχεία τα οποία
δεν είναι της περιοχής, αλλά έρχονται απ’ όλη την Αττική µόνο
και µόνο για να δηµιουργήσουν κάθε βράδυ επεισόδια και να
αποφύγει κάθε βράδυ τη σύγκρουση και το χειρότερο, το οποίο
σωστά υπαινιχθήκατε.

Και εγώ συµµερίζοµαι τους δικούς σας φόβους! Και εγώ έχω
τις ίδιες ανησυχίες! Επαναλαµβάνω ότι σε καµµία περίπτωση δεν
θα ήθελα να βρίσκεται σ’ αυτό το χώρο συνεχώς η Αστυνοµία για
να λύνει ένα θέµα το οποίο είναι της τοπικής κοινωνίας και των
σχέσεών της µε την κεντρική Κυβέρνηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Σε κάθε περίπτωση, αυτό θέλω να το τονίσω γιατί πολλα-
πλασιάζονται τα φαινόµενα, κυρίως από το χώρο της Αντι-
πολίτευσης, να επιχειρείται µε κάθε τρόπο να εγκαλείται η
Αστυνοµία για την εφαρµοζόµενη πολιτική της Κυβέρνησης. Στη
χώρα µας έχουµε κοινοβουλευτική δηµοκρατία και στην κοινο-
βουλευτική δηµοκρατία σε καµµία περίπτωση δεν υπάρχει
αστυνοµικό κράτος. Και είναι πολύ µακριά από τις δικές µου
προσωπικές προθέσεις, αλλά και τις δεσµεύσεις και τις προ-
θέσεις του Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησης, να εγκαθι-
δρύσουµε στη χώρα αστυνοµικό κράτος. Η Αστυνοµία βρίσκεται
εκεί για να προστατεύει τα συµφέροντα των πολιτών και για να
εφαρµόζει τους νόµους.

Έτσι, στην προκειµένη περίπτωση, στην Κερατέα, εφαρµόζει
ακριβώς το νόµο και τις αποφάσεις του ειρηνοδικείου, εγγυάται
την κοινωνική ειρήνη στο µέτρο που µπορεί –και αυτό επιχειρεί
κάθε βράδυ- και σε κάθε περίπτωση προασπίζεται τις αποφάσεις
τις οποίες έλαβε η Κυβέρνηση και όλοι οι φορείς οι οποίοι
ασκούν εξουσία στο όνοµα του ελληνικού λαού, σε περιφερειακό
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και τοπικό επίπεδο, για την υλοποίηση ενός έργου το οποίο έχει
πολλαπλές επιπτώσεις, µε απόλυτες υγειονοµικές προδιαγραφές
και σύγχρονες τεχνολογίες, που λειτουργεί υπέρ του δηµοσίου
συµφέροντος και της ευρύτερης περιοχής των Αθηνών και της
χώρας.

Αυτός είναι ο ρόλος της. Αντιλαµβάνοµαι –το τονίζω και µ’
αυτό ολοκληρώνω- τους κινδύνους τους οποίους επισηµαίνετε.
Μοιράζοµαι µαζί σας αυτήν την αγωνία, αλλά από την άλλη
πλευρά αντιληφθείτε και εσείς τι θα συνέβαινε, ποιο θα ήταν το
κόστος της µη παρουσίας της Αστυνοµίας εκεί, ποιο θα ήταν το
κόστος και ποιο θα ήταν το αποτέλεσµα του να µη συµµετείχε,
του να µην ήταν εκεί. Ολόκληρη η περιοχή και ολόκληρος ο
σχεδιασµός για την προστασία του περιβάλλοντος της Αττικής
θα ήταν ένα έργο έρµαιο στη βία όσων επιλέγουν τη βία για να
επιβάλλουν τις απόψεις τους.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 387/11-1-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Θεόδωρου ∆ρίτσα προς τον Υπουργό Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την αύξηση του αριθµού των
νεκρών τις γιορτές από τροχαία, κ.λπ..

Κύριε ∆ρίτσα, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, προκειµένου να
παρουσιάσετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι αυτή η ερώτηση όχι µόνο είναι

επίκαιρη, αλλά έχει και κατεπείγοντα χαρακτήρα.
Στη διάρκεια των εορτών των Χριστουγέννων και της

Πρωτοχρονιάς είχαµε στους δρόµους της χώρας µας µία πολύ
µεγάλη αύξηση των τροχαίων συµβάντων και µία πολύ δυσά-
ρεστη αύξηση των νεκρών στο ίδιο διάστηµα συγκριτικά µε το
περυσινό διάστηµα. Τότε, το γεγονός είχε δηµιουργήσει µία
ευφορία ότι είµαστε σε καλό δρόµο. Έχουµε περίπου 30%
περισσότερους νεκρούς φέτος στις γιορτές από τροχαία
συγκριτικά µε πέρυσι.

∆εν είναι ένα µεµονωµένο γεγονός. ∆εν είναι ένα µεµονωµένο
συµβάν. Τις δύο τελευταίες πενταετίες, επί µία δεκαετία,
εφαρµόζεται το Εθνικό Σχέδιο Οδικής Ασφάλειας. ∆ύο πεντα-
ετίες έχουµε αντιδικήσει πολλές φορές και εµείς και άλλοι
συνάδελφοι µε κυβερνητικούς εκπροσώπους ή Βουλευτές του
κυβερνώντος κόµµατος, σε σχέση µε την αξιολόγηση εφαρµογής
αυτού του προγράµµατος. Ενώ, πράγµατι, οι στόχοι που έχουν
τεθεί γι’ αυτήν τη δεκαετία –είχαν τεθεί πολύ χαµηλού βαθµού
στόχοι- δεν έχουν επιτευχθεί, το γεγονός ότι είχαµε µέχρι τώρα
µία µείωση των ατυχηµάτων εθεωρείτο επιτυχία και εµείς λέγαµε
«προσοχή, δεν είναι επιτυχία. Έχει αποτύχει το σχέδιο και τα
πράγµατα πρέπει να τα δούµε επειγόντως».

Αντί γι’ αυτό, δεν υπήρχαν οι συστηµατικές εκείνες δράσεις
και παρεµβάσεις για την οργάνωση του πολυπόθητου και
πολυαναγγελλόµενου «Εθνικού Σχεδίου Οδικής Ασφάλειας». Και
είχαµε αυτό το ισχυρό τραγικό γεγονός, συγκλονιστικό για
εκατοντάδες οικογένειες, γιατί µιλάµε για ανθρώπινες ζωές, για
τραυµατισµούς και όλα αυτά.

Σ’ αυτό το πλαίσιο, εποµένως, το καµπανάκι χτύπησε πολύ
δυνατά. Χρειάζεται, λοιπόν, η Κυβέρνηση να µας πει πού
βρίσκεται το περίφηµο σχέδιο συνολικής εθνικής πολιτικής για
την οδική ασφάλεια και πότε θα τεθεί σε πλήρη εφαρµογή και
ανάπτυξη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Βούγιας.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, γνωρίζετε πόσο εκτιµώ τις τοποθετήσεις

σας, την οπτική τους γωνία, την επιλογή των θεµάτων για τα
οποία κάνετε ερωτήσεις και που αφορούν ζητήµατα της
ποιότητας της ζωής των πολιτών.

Όµως, θα έλεγα πως είστε άδικος σε σχέση µε το συνολικό
απολογισµό µίας χρονιάς που τελείωσε στις 31 ∆εκεµβρίου και,
πραγµατικά, παρά το αρνητικό αποτέλεσµα του τελευταίου µήνα,
είχε ένα συνολικά θετικό αποτέλεσµα. Τους προηγούµενους

έντεκα µήνες είχαµε µία πάρα πολύ θετική πρόοδο σε σχέση µε
τη µείωση του αριθµού των νεκρών που ξεπέρασε τους
διακόσιους µέσα σε µία χρονιά.

Θα µου επιτρέψετε να πω, βέβαια, για να είµαι αντικειµενικός
και ειλικρινής, πως στο τέλος του δωδεκάµηνου, αυτός ο
αριθµός έπεσε στους εκατόν ογδόντα τρεις νεκρούς λιγότερους
από το 2009. Εποµένως, πρέπει να συζητήσουµε για το τι συνέβη
τα Χριστούγεννα και το ∆εκέµβρη.

Αν και ως επιστήµονας δεν θα µπορούσα να αποδώσω συγκε-
κριµένες αιτίες, πέρα από το συγκυριακό, για να εξηγήσω τι
συνέβη το ∆εκέµβριο –αν συνέβη κάτι ξεχωριστό- ωστόσο θα
έλεγα πως αδικείτε µία συνολική προσπάθεια η οποία µέσα σε
µία χρονιά κατάφερε να µειώσει τους νεκρούς από χίλιους τετρα-
κόσιους εξήντα τρεις το 2009, σε χίλιους διακόσιους ογδόντα το
2010.

Αυτό είναι ένα πάρα πολύ σηµαντικό επίτευγµα. Ίσως θυµάστε
–έχετε κάνει και άλλες ερωτήσεις πάνω στο συγκεκριµένο θέµα-
ότι ο στόχος για τη φετινή χρονιά, ρεαλιστικός αλλά υψηλός,
ήταν εκατό νεκροί λιγότεροι. Φθάσαµε, λοιπόν, κάποια στιγµή
στους διακόσιους, δηλαδή διπλασιάσαµε το στόχο αλλά πέσαµε
τα Χριστούγεννα στους εκατόν ογδόντα τρεις, κλείνοντας µία
χρονιά πάρα πολύ θετική. Και θα συνεχίσουµε έτσι, γιατί έχουµε
συγκεκριµένο σχέδιο.

Είπατε στην ερώτησή σας –και το είπατε και στη Βουλή όταν
περάσαµε το σχέδιο για τη δηµιουργία του συντονιστικού οργά-
νου του Εθνικού Συµβουλίου Οδικής Ασφάλειας- ότι λειτουρ-
γούµε αποσπασµατικά και µεµονωµένα. Θα σας έλεγα, κύριε
συνάδελφε, πως πουθενά στον κόσµο δεν υπάρχει ένα νοµο-
σχέδιο –ή µία δράση- που να µπορεί από µόνο του σε µία
συγκεκριµένη χρονική στιγµή να δώσει µία συνολική στρατηγική
απάντηση. ∆ιότι το σύνθετο θέµα της οδικής ασφάλειας απαιτεί
παράλληλες δράσεις, οι οποίες απλώνονται στο βάθος του
χρόνου και αφορούν τόσο τη βελτίωση του οδικού δικτύου µε τη
συνεχή βελτίωση των δρόµων –των εθνικών κυρίως που έχουν
βελτιωθεί, αλλά και των δευτερευόντων δρόµων στη συνέχεια-
όσο και τη βελτίωση των συνθηκών ασφαλείας µέσα στις πόλεις,
την κυκλοφοριακή αγωγή που πρέπει να ξεκινά από τα σχολεία,
την καλύτερη παθητική και ενεργητική ασφάλεια στα οχήµατα,
την καλύτερη συµπεριφορά των οδηγών και βεβαίως την
καλύτερη και πιο αποτελεσµατική αντιµετώπιση από την πλευρά
της τροχαίας για τον έλεγχο όλων αυτών των συστηµάτων.

∆ηλαδή, δεν σταµατά ποτέ η αγωνιώδης προσπάθεια της
πολιτείας να µειώσει τα τροχαία ατυχήµατα, ώστε να έχουµε
λιγότερους νεκρούς, προκειµένου να φθάσουµε στον ευρωπαϊκό
µέσο όρο.

Κύριε συνάδελφε, θα ήθελα να σας θυµίσω –γιατί αναφερ-
θήκατε σε προηγούµενες πενταετίες- πως δεν πρέπει να εξισώ-
νετε τις πενταετίες µεταξύ τους. Υπήρχαν εκ του αποτελέσµατος
παραγωγικές πενταετίες, όπως η πενταετία 1999-2004, όταν οι
νεκροί από τους δύο χιλιάδες εκατό έπεσαν στους χίλιους
πεντακόσιους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Όµως, υπάρχει και η χαµένη πενταετία 2004-2009, όταν από
τους χίλιους πεντακόσιους νεκρούς φτάσαµε στους χίλιους
τετρακόσιους εξήντα τρεις. ∆ηλαδή, δεν είχαµε την παραµικρή
πρόοδο.

Και κλείνω, κυρία Πρόεδρε, µε την πρωτολογία µου.
Θα σας έλεγα ότι οι πενταετίες που συµπτωµατικά αναλογούν

σε συγκεκριµένες διακυβερνήσεις και προσπάθειες στα συγκε-
κριµένα θέµατα δίνουν και την αποτελεσµατικότητα της κάθε
µιας προσπάθειας αντιµετώπισης και της κάθε στρατηγικής στο
συγκεκριµένο θέµα.

Στη δευτερολογία µου θα σας αναφέρω δέκα συγκεκριµένες
δράσεις που στοιχειοθετούν ένα καινούργιο στρατηγικό σχέδιο
για την οδική ασφάλεια, το οποίο θα παρουσιάσουµε αναλυτικά
και στο Κοινοβούλιο τους αµέσως επόµενους µήνες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πράγµατι συµφωνούµε στο ότι και ένας
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νεκρός είναι πολύ µεγάλη απώλεια. Γι’ αυτόν το λόγο, λοιπόν,
συµφωνούµε ότι και ένας νεκρός λιγότερος είναι κάτι πολύ
σηµαντικό. Όµως, δεν αρκεί αυτό.

Επαναλάβατε τώρα –και λυπάµαι γι’ αυτό- την ίδια λογική µε
την οποία έχει κινηθεί η ελληνική πολιτεία –και µιλώ για πολιτεία
και όχι µόνο για κυβέρνηση- όλα αυτά τα χρόνια. Ενώ, δηλαδή,
έχουµε ένα σχέδιο –ένα σχέδιο συγκεκριµένο το οποίο δεν έχει
βγει τυχαία, αλλά αποτελεί ένα ρεαλιστικό στόχο και σε
πανευρωπαϊκό επίπεδο- µείωσης των ατυχηµάτων, των τροχαίων
εγκληµάτων, των τροχαίων συµβάντων, είµαστε κάτω από αυτόν
το στόχο. Παρ’ όλα αυτά, θεωρείτε -και το έχετε επαναλάβει και
πολλές φορές από την πλευρά των κυβερνητικών εδράνων- ότι
έχουµε κάνει πρόοδο. Όχι, κύριε Υφυπουργέ, δεν έχουµε κάνει
πρόοδο.

Αφού είχαµε σχεδιάσει να µειώσουµε κατά ένα συγκεκριµένο
νούµερο τα τροχαία συµβάντα και δεν το καταφέραµε, σηµαίνει
ότι δεν πετύχαµε. Αυτό είναι το συµπέρασµα που πρέπει να
βγάλουµε, ώστε να µπορέσουµε να δράσουµε αποτελεσµατικά.
Και δεν µιλάω µόνο για νοµοσχέδια, αλλά για συγκροτηµένη και
σχεδιασµένη κυβερνητική πολιτική. ∆εν µας αρκούν τα σχέδια
νόµου και οι νόµοι.

Παρ’ όλα αυτά όµως και σ’ αυτό το επίπεδο κάθε άλλο παρά
συντονισµένες δράσεις έχουµε.

Θα ήθελα να σας πω, κύριε Υφυπουργέ, ότι µόλις πρόσφατα
ψηφίστηκε από το δικό σας Υπουργείο ο νόµος για την οδική
ασφάλεια, στο άρθρο 2 του οποίου συστήνεται το περίφηµο
Εθνικό Συµβούλιο Οδικής Ασφάλειας. Ήδη, λοιπόν, είναι έντονα
τα σηµάδια που έγκεινται στο να µην ξέρουµε και να µην υπάρχει
καµµία ενηµέρωση για το πώς λειτουργεί -κάτι που είχαµε
εντοπίσει και τότε- αυτό το Συµβούλιο, το οποίο είναι παρά τω
Υπουργώ. Ταυτόχρονα, έχουµε και την υποβάθµιση της Επιτρο-
πής Οδικής Ασφάλειας της Βουλής, που είναι µια διαφανής και
ανοιχτή διαδικασία.

Και σας ρωτάω το εξής: Τι από τα δύο διαλέγετε για να έχουµε
συνέργειες στο ζήτηµα της αντιµετώπισης της οδικής ασφά-
λειας; Την επιτροπή παρά τω Υπουργώ ή την επιτροπή της
Βουλής µε ανοιχτές λειτουργίες;

∆εύτερον, έρχεται το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης στο νόµο περί
βελτίωσης της ποινικής δίκης και ψηφίζει διάταξη µε την οποία
µειώνονται οι ποινές όσων ελέγχονται, ενώ οδηγούν υπό την
επήρεια αλκοόλ. Παρεµβαίνει, δηλαδή, στον Κώδικα Οδικής
Κυκλοφορίας. Και στην εισαγωγική έκθεση αυτό αιτιολογείται ως
αναγκαίο για την ελάφρυνση της «κοινωνικής απαξίωσης» του
οδηγού. ∆ιότι, όπως λέει, η κοινωνική απαξίωση του οδηγού που
οδηγεί µεθυσµένος είναι πολύ υψηλή και δεν πρέπει να είναι
τόσο υψηλή!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Αυτό, λοιπόν, είναι ένα δείγµα γραφής για το πόσο

ασυντόνιστα είναι όλα και για το ποια είναι τελικά η γραµµή
εκείνη που διαπερνά τη λογική ρύθµισης όλων αυτών των
ζητηµάτων.

Τέλος, θα ήθελα να πω ότι δεν είναι τυχαίο και το ζήτηµα των
διοδίων. Η ίδια η Αστυνοµική ∆ιεύθυνση µε την ανακοίνωσή της
είπε ότι αυτή η αύξηση έγινε κυρίως στους παράπλευρους
δρόµους, στους επαρχιακούς δρόµους και όχι στο πλήρως
οργανωµένο οδικό δίκτυο.

Από το γεγονός αυτό προκύπτει και αυτό που λέγαµε για όλες
αυτές τις συµβάσεις που έχουν οδηγήσει στην αύξηση των
διοδίων, αλλά και σ’ όλη αυτήν την αναταραχή που συµβαίνει στη
χώρα µας. Καταργείται η δυνατότητα να συντηρούνται οι
επαρχιακοί δρόµοι και τα παράπλευρα δίκτυα, όπως καταργείται
και η δυνατότητα να σηµατοδοτούνται, µε αποτέλεσµα να
πολλαπλασιάζονται οι κίνδυνοι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ, κύριε ∆ρίτσα.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Περιµένουµε αυτό που εξαγγείλατε και
που θα µας πείτε τώρα, αλλά δεν φτάνει µόνο αυτό. Έχετε
αργήσει πάρα πολύ και χρειάζεται µια ανοιχτή δηµοκρατική
δέσµευση και όχι εξαγγελία κάποιων πάλι δήθεν µέτρων.

Το ζήτηµα, κύριε Υπουργέ, είναι πάρα πολύ σοβαρό και
επείγον και αφορά ολόκληρη την ελληνική κοινωνία και µάλιστα
µε πολύ οδυνηρό τρόπο.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κύριε Βούγια, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, έχουµε κοινούς στόχους. Κατ’ αρχάς, έναν

κοινό ουτοπικό στόχο, να µην υπάρχει ούτε ένας νεκρός από
τροχαία ατυχήµατα. Ωστόσο, αυτός ο στόχος είναι σαν τον
ορίζοντα, τον οποίο πρέπει πάντα να προσπαθούµε να
πλησιάσουµε.

Θα έλεγα, όµως, ότι δεν έχει νόηµα µια µίζερη αντιπαράθεση
σε σχέση µε τα νούµερα, σύµφωνα µε τα οποία εσείς βρίσκετε
ότι έχουµε κάνει µια µικρή πρόοδο και εγώ θεωρώ πως κάναµε
µια µεγαλύτερη πρόοδο, γιατί και οι δύο πιστεύουµε –και εσείς
οµολογήσατε στην ερώτησή σας και στην οµιλία σας- πως
υπήρξε µια πρόοδος. Το γεγονός ότι από τους δύο χιλιάδες
εκατό νεκρούς του 2000, φτάσαµε στους χίλιους διακόσιους
ογδόντα νεκρούς το 2010, νοµίζω ότι είναι µια πάρα πολύ
σηµαντική πρόοδος που θα µας οδηγήσει σύντοµα στον
ευρωπαϊκό µέσο όρο, αν συνεχίσουµε αυτήν την προσπάθεια.
∆ιότι ξεκολλήσαµε από την τελευταία θέση της πιο επικίνδυνης
χώρας στα τροχαία ατυχήµατα και ανεβαίνουµε προς τον
ευρωπαϊκό µέσο όρο, κύριε συνάδελφε.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: ...από τον ευρωπαϊκό µέσο όρο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Από τους εκατόν είκοσι νεκρούς ανά χίλιους
κατοίκους το 2008 -µόλις πριν από δύο χρόνια- σήµερα είµαστε
στους ενενήντα νεκρούς. Συµφωνώ ότι και πάλι είναι πολλοί,
αλλά βελτιώσαµε την κατάσταση κατά 25% µέσα σε δύο χρόνια.
Πρόκειται για µια πολύ αισθητή πρόοδο. Και δεν καταλαβαίνω
πώς θα φτάσει κανείς στη συνολική αντιµετώπιση του
προβλήµατος, αν δεν µειώσει σταδιακά το πρόβληµα.

Θα σας αναφέρω ενδεικτικά και πολύ συνοπτικά δέκα παράλ-
ληλες δράσεις που προωθούνται, γιατί νοµίζω πως ίσως από
έλλειψη ενηµέρωσης, δεν καταλαβαίνετε ότι τα πράγµατα κινού-
νται παράλληλα τόσο στο επίπεδο της βελτίωσης του βασικού…

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Πρόκειται για έλεγχο της Επιτροπής
Οδικής Ασφάλειας της Βουλής!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Αναφερθήκατε σ’ αυτό, κύριε συνάδελφε. Όµως,
θα ήθελα να σας πω ότι οι δράσεις του Υπουργείου δεν είναι
ασύµβατες ούτε αντίθετες µ’ αυτό που συµβαίνει στο
Κοινοβούλιο. Στο Εθνικό Συµβούλιο Οδικής Ασφάλειας –και σας
ενηµερώνω τώρα γι’ αυτό- καλούµε να συµµετέχει πάντα ο
πρόεδρος ή κάποιο άλλο µέλος που ορίζει η µόνιµη επιτροπή της
Βουλής.

Σεβόµαστε τη δουλειά της και δεν…
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Αυτό είναι κατάργηση του Κοινο-

βουλίου!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μη διακόπτετε, κύριε

συνάδελφε!
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Κύριε συνάδελφε, η δουλειά που κάνει το
Κοινοβούλιο είναι απόλυτα σεβαστή και πολύτιµη για µας. Όµως,
επαναλαµβάνω ότι δεν είναι αντίθετη ούτε ασύµβατη µ’ αυτό που
κάνουµε στο ΕΣΘΑ.

Στο κυβερνητικό επίπεδο πρέπει κανείς να αποφασίζει για
πράγµατα, όπως είναι ο καθορισµός των στόχων. Και αναφέ-
ροµαι σ’ αυτό που σας είπα πριν, δηλαδή στο ότι οι νεκροί ήταν
εκατόν ογδόντα λιγότεροι φέτος.

Η σύσταση της διυπουργικής επιτροπής –δεδοµένου ότι
εµπλέκονται πέντε ή έξι συναρµόδια Υπουργεία στην αντιµε-
τώπιση του ζητήµατος- ξεκίνησε ξανά. Είχε σταµατήσει την
τελευταία πενταετία της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να πω ότι δεν αντιλαµβάνοµαι όχι
µόνο γιατί δεν ψηφίσατε στην επιτροπή το Εθνικό Συµβούλιο
Οδικής Ασφάλειας, αλλά και γιατί το αµφισβητείτε διαρκώς,
αφού είναι το µόνο όργανο ανοιχτού διαλόγου, αλλά και λήψης
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αποφάσεων, όπου οι υπηρεσιακοί παράγοντες του Υπουργείου
µαζί µε φορείς και χρήστες των δηµόσιων συγκοινωνιών, των
µέσων µαζικής µεταφοράς, των εναλλακτικών συγκοινωνιακών
µέσων, όπως είναι το ποδήλατο, µαζί µε τους ευάλωτους
χρήστες, όπως είναι τα άτοµα µε αναπηρία, µαζί µε τους πεζούς,
αλλά και άλλους συµµετέχουν σ’ ένα forum το οποίο διαµορ-
φώνει τη λήψη αποφάσεων προς την κατεύθυνση της βελτίωσης
της ποιότητας ζωής και της ασφάλειας.

Όλα αυτά θα κωδικοποιηθούν στο νέο Κώδικα Οδικής
Κυκλοφορίας, ο οποίος µέχρι το τέλος του πρώτου εξαµήνου του
2011 θα δώσει µια καινούργια διάσταση στη λήψη µέτρων,
σύµφωνα µε τις καινούργιες απαιτήσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Οι νοµοθετικές πρωτοβουλίες που πήραµε στο πρόσφατο
νοµοσχέδιο, αφορούσαν και την καλύτερη λειτουργία των ΚΤΕΟ,
ιδιωτικών και δηµόσιων. Επίσης, αποξηλώσαµε παράνοµες
διαφηµιστικές πινακίδες που έµµεσα συνέβαλαν κι αυτές στην
έλλειψη προσοχής και εποµένως στην αύξηση των τροχαίων
ατυχηµάτων.

Τέλος, αλλάζουµε όλο το σύστηµα κυκλοφοριακής αγωγής
στα σχολεία, γιατί η σωστή οδική συµπεριφορά αποτελεί και
θέµα παιδείας από την πρώτη ηλικία, από το δηµοτικό ακόµα.
Φέτος µπήκε µια ώρα διδασκαλίας και από το εκπαιδευτικό
πρόγραµµα της επόµενης χρονιάς, θα µπει ένα µάθηµα σε
οκτακόσια δηµοτικά, ξεκινώντας από τη µικρή ηλικία, προκει-
µένου να εξοικειωθούν τα νέα παιδιά.

Επίσης, θα αλλάξουµε όλο το σύστηµα εξέτασης και θεώ-
ρησης του συστήµατος στις σχολές οδηγών και στους εκπαι-
δευτές υποψηφίων οδηγών και τη διαδικασία εξετάσεων, ώστε ο
Έλληνας που παίρνει το δίπλωµά του…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Με συγχωρείτε, κυρία Πρόεδρε, τελειώνω σε δέκα δευτε-
ρόλεπτα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ ολοκλη-
ρώστε, κύριε Υφυπουργέ.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Ολοκληρώνω, αλλά το θέµα είναι σηµαντικό και…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Όλα τα θέµατα είναι
σηµαντικά, αλλά ξεφεύγετε πολύ από το χρόνο σας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): ∆εν νοµίζω ότι υπερέβην το χρόνο µου τόσο πολύ,
κυρία Πρόεδρε. Εν πάση περιπτώσει, τελειώνω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ,
υπερβήκατε το χρόνο σας και κατά την πρωτολογία σας.

Συνεχίστε, σας παρακαλώ.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Τέλος, το στρατηγικό σχέδιο στο οποίο αναφερ-
θήκατε -το οποίο είναι σχέδιο δεκαετίας, ένα µακροπρόθεσµο
σχέδιο- θα παρουσιαστεί στο ελληνικό Κοινοβούλιο τούς αµέσως
επόµενους µήνες και θα παρουσιάσει ανάγλυφα τον ολο-
κληρωµένο σχεδιασµό που κάνουµε, ώστε να φτάσουµε µέσα
στα επόµενα χρόνια να µειώσουµε τους νεκρούς στους χίλιους
που ήταν στόχος που έπρεπε να έχουµε πετύχει το 2005. ∆εν τον
πετύχαµε, αλλά θα τον φθάσουµε στα επόµενα δύο χρόνια, και
το 2020 θα φτάσουµε στον ευρωπαϊκό µέσο όρο των επτακοσίων
πενήντα νεκρών το χρόνο, όπως µας επιβάλλουν οι ανάγκες των
καιρών και το επίπεδο απαιτήσεων της ελληνικής κοινωνίας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 383/11-1-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου
Μαρκόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, σχετικά µε το Νοσοκοµείο Χαλκίδας κ.λπ..

Κύριε Μαρκόπουλε, έχετε δύο λεπτά για την παρουσίαση της
επίκαιρης ερώτησής σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, όπως προφανώς θα θυµάστε, την Πέµπτη 2
∆εκεµβρίου σε µία αντίστοιχη ερώτησή µου για το Νοσοκοµείο
της Χαλκίδας, δοθέντος ότι εναγωνίως περιµέναµε την προκή-
ρυξη του ΕΣΠΑ για το νέο νοµαρχιακό Νοσοκοµείο της Χαλκίδας,
το οποίο είναι πολυπόθητο όνειρο του µεγάλου Νοµού της
Εύβοιας µε πάνω από διακόσιες χιλιάδες κατοίκους, απαντήσατε
–και σας ευχαρίστησα µάλιστα- ότι το νοσοκοµείο θα γίνει, ότι
το οικόπεδο είναι δεσµευµένο από το Υπουργείο Εθνικής Άµυ-
νας, ότι τα χρήµατα είναι δεσµευµένα και είπατε ότι είναι
απόφαση της Κυβέρνησης να προχωρήσει σ’ αυτόν το σχε-
διασµό.

Είναι γνωστό και στους δύο µας και στους πολίτες του νοµού
ότι ο διαγωνισµός για το νοσοκοµείο έχει γίνει στο πλαίσιο του
ΕΣΠΑ, ότι υπάρχει σύµβαση µε την κατασκευαστική εταιρεία ή µε
τις συνεργαζόµενες. Ούτε θυµάµαι τι είναι. Βεβαίως αναµέναµε
την τυπική προκήρυξη του ΕΣΠΑ και την ένταξη του έργου.

Την ώρα που λέγατε αυτά έγινε γνωστό εκ των υστέρων –
τουλάχιστον σε µας- ότι δεκατέσσερις µέρες πριν η τότε Γενική
Γραµµατέας της Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδος κ. ∆ιαµαντο-
πούλου –που δεν ήταν αιρετή αλλά ορισµένη από την κυβέρ-
νηση- είχε απεντάξει το έργο µε τις παρακάτω δικαιολογίες, την
ανυπαρξία περιβαλλοντικών όρων -στην πραγµατικότητα δεν
είχαν ανανεωθεί διότι είχαν λήξει στις 16/11/2009- την ανυπαρξία
γης, διότι πολύ απλά δεν είχε παραχωρηθεί τυπικά στο Υπουρ-
γείο Υγείας, στη ∆ΕΠΑΝΟΜ, ο χώρος στον οποίο θα γινόταν η
ανέγερση του νοσοκοµείου, την έλλειψη κάποιων τυπικών
προµελετών, κυρίως για τις αρχαιότητες που υπήρχαν εκεί και
το ότι δεν είχε προσκοµιστεί η οικοδοµική άδεια ή το αποδεικτικό
κατάθεσης αυτής.

Κατά την εκτίµησή µου, αυτές είναι ουσιαστικές για την
προκήρυξη αλλά εξαιρετικά τυπικές διαδικασίες, οι οποίες κατά
τον ένα χρόνο στον οποίο είστε στην Κυβέρνηση -και είναι και η
κ. ∆ιαµαντοπούλου που έχει και την ευθύνη του ΕΣΠΑ στην
περιφέρεια- θα έπρεπε να είχαν προληφθεί. Μετά απ’ αυτό, όπως
καταλαβαίνετε, δηµιουργήθηκε µεγάλη φασαρία στο νοµό και
πολλή κουβέντα.

Επειδή σας γνωρίζω και σαν συνάδελφο γιατρό αλλά και σαν
πολιτικό και είµαι απόλυτα σίγουρος ότι δεν είχατε καµµία
πρόθεση να παραπλανήσετε το Σώµα –άλλωστε δεν θα είχατε
συµφέρον- θα ήθελα να σας παρακαλέσω να ακούσω για
λογαριασµό των συµπολιτών µου τις δεσµεύσεις της Κυβέρ-
νησης –αν υπάρχουν- για να βάλουµε τα πράγµατα στη σωστή
τους βάση, δοθέντος ότι αυτό είναι ένα νοσοκοµείο που έχει
σχεδιαστεί και έχουν ξοδευτεί πολλά χρήµατα γι’ αυτήν την
εργασία. Βεβαίως αντιλαµβάνεστε ότι εδώ πρέπει να υπάρχουν
πλέον σαφέστερες απαντήσεις.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μαρκόπουλου θα απαντήσει ο

Υφυπουργός κ. Τιµοσίδης.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, όπως και την προηγούµενη φορά αλλά και

τώρα οφείλω να αναγνωρίσω ότι υπάρχει ενδιαφέρον για την
υπόθεση της ανέγερσης του νέου νοσοκοµείου της Χαλκίδας στο
Νοµό Εύβοιας. Μάλιστα το ενδιαφέρον σας δεν είναι παροδικό
ούτε είναι της τελευταίας στιγµής. Αντιλαµβάνοµαι και εκ της
ιδιότητός σας αλλά και εκ της παρουσίας σας ως πολιτικού εκεί,
ότι είναι κάτι που άµεσα σας ενδιαφέρει και το ενδιαφέρον σας
είναι ειλικρινές.

Πράγµατι, στις 2/12 στην κουβέντα που είχαµε κάνει, είχα
δεσµευτεί και είχα πει ότι θα υπάρξουν και στοιχεία, τα οποία
αποδεικνύουν ότι το ενδιαφέρον µας δεν είναι απλώς ειλικρινές,
αλλά ότι θα είναι και έµπρακτο και θα µπορεί επιτέλους να
ξεπεράσει προβλήµατα πάρα πολλών ετών, τα οποία καθυ-
στερούσαν την υλοποίηση της ανέγερσης νέου νοσοκοµείου.

Η Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας µε το έγγραφο που έχετε
διαβάσει της τέως περιφερειάρχου κ. ∆ιαµαντοπούλου, σε µία
συνεδρίαση της Επιτροπής ΕΣΠΑ που είχε γίνει όντως για
τυπικούς λόγους, απέρριψε την ένταξη στο ΕΣΠΑ, όµως θέλω να
σας διαβεβαιώσω ότι αυτή η απόρριψη είναι προσωρινή. Έτσι
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κρατείται. Θέλω να σας πω ότι δεν έχει ξεκινήσει από το
Υπουργείο η διενέργεια της υλοποίησης του ΕΣΠΑ και σε άλλα
µέρη, δηλαδή όχι µόνο για το νοσοκοµείο της Εύβοιας.

Πριν από λίγες µέρες, σε συνεδρίαση που έγινε στο Υπουργείο
υπό την προεδρία του Υπουργού, τέθηκαν οι όροι µε τους
οποίους θα προχωρήσουµε. Εκεί µελετήθηκε ποια είναι τα ώριµα
έργα µέσα από το ΕΣΠΑ πέρα από την προκήρυξη που έχουµε
κάνει σε µηχανολογικό εξοπλισµό κι έτσι θα πρέπει να προχω-
ρήσουµε. Έτσι, λοιπόν, σας διαβεβαίωσα ότι η πρόθεσή µας και
η δέσµευσή µας είναι ότι δεν κινδυνεύει το έργο, παρά την
προσωρινή κράτηση-απένταξη –όπως θέλετε πείτε την- από την
επιτροπή στην οποία προήδρευε η κ. ∆ιαµαντοπούλου.

Σας δηλώνουµε, λοιπόν, σήµερα –κι εγώ προσωπικά- ότι το
έργο αυτό δεν µπόρεσε να προχωρήσει κανονικά, όπως έπρεπε
να γίνουν οι διαδικασίες, γιατί υπήρχε η εκκρεµότητα και της
τυπικής παραχώρησης και της τακτοποίησης του οικοπέδου, το
οποίο καθιστά αδύνατο πια να µπορούν να δοθούν οι όροι
δόµησης όπως επιβάλλεται να γίνει σ’ ένα τέτοιο έργο. Ξέρετε κι
εσείς πολύ καλά, ότι οι περιβαλλοντικοί όροι είχαν λήξει πολύ πιο
µπροστά. Έπρεπε, λοιπόν, να επανέλθουµε σ’ αυτό το καθεστώς.
Είχα δεσµευτεί τότε ότι υπάρχει συνεργασία του Υπουργείου
Οικονοµικών και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. Αυτό έχει γίνει.

Κυρία Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, θα µου δοθεί η ευκαιρία
στη δευτερολογία µου ν’ αναφερθώ πιο συγκεκριµένα σ’ αυτό το
θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Ο ερωτών Βουλευτής κ. Μαρκόπουλος έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι

για τη δέσµευση ότι το έργο θα συνεχιστεί, όµως οφείλω να κάνω
µερικές παρατηρήσεις.

Πρώτα απ’ όλα, οι γενικοί γραµµατείς των περιφερειών δεν
αποφασίζουν ερήµην της Κυβέρνησης για την απένταξη έργων ή
τουλάχιστον δεν απεντάσσουν έργα -και µάλιστα τόσο σηµαντικά
όσο είναι ένα νοµαρχιακό νοσοκοµείο- χωρίς καν να ενηµε-
ρώσουν το αρµόδιο Υπουργείο –όπως εδώ έγινε- ή την τοπική
κοινωνία.

∆εύτερον, δεν µπορώ να δικαιολογήσω µία Κυβέρνηση που επί
δώδεκα µήνες δεν φροντίζει τυπικά ένα οικόπεδο να πάει από το
ένα Υπουργείο στο άλλο, ούτε µπορώ να δικαιολογήσω µία
Κυβέρνηση –διότι για λογαριασµό της Κυβέρνησης απαντάτε κι
όχι µόνο για το Υπουργείο σας- για το γεγονός ότι ξέχασε να
επικαιροποιήσει τους περιβαλλοντικούς όρους που για τυπικούς
λόγους είχαν λήξει το Νοέµβριο του 2009. Αν γι’ αυτούς τους
λόγους φτάνουµε να ακυρώνουµε ή να απεντάσσουµε ένα τόσο
µεγάλο έργο, τότε νοµίζω ότι έχει χαθεί ο στόχος.

∆εν είναι όµως µόνο αυτό. Είναι ότι µετά από ένα µήνα, στις
26/12, έγινε προκήρυξη από την κ. ∆ιαµαντοπούλου για ένα έργο
υποδοµών υγείας και µάλιστα για την ανάπτυξη και την αναβά-
θµιση υποδοµών υγείας στη δευτεροβάθµια φροντίδα υγείας. Το
έργο αυτό ήταν ύψους είκοσι δύο εκατοµµυρίων οκτακοσίων
τόσων χιλιάδων ευρώ. Οι προτάσεις έκλειναν αµέσως µετά από
ένα µήνα -δηλαδή έχουν κλείσει- και βεβαίως κατέστη αδύνατο
να µπει το Νοσοκοµείο Χαλκίδας -ή τουλάχιστον ένα κοµµάτι
αυτού- σ’ αυτό το έργο.

Ξέρετε δε καλύτερα από τους περισσότερους από µας ότι το
ΕΣΠΑ είναι απολύτως ανταγωνιστικό. Αν κάποια χρήµατα, λοιπόν,
δεν απορροφηθούν σ’ ένα µέτρο -και είµαστε πέραν του ηµίσεως
του ΕΣΠΑ πλέον- τότε διεκδικούµενα από άλλα µέτρα πηγαίνουν
αλλού. Εδώ, λοιπόν, βρίσκεται και η τεράστια πολιτική ευθύνη
και εδώ είναι και η αναζήτηση της απόλυτης δέσµευσης.

Θέλουµε, λοιπόν, τη δέσµευσή σας ότι θέλετε να γίνει το
νοσοκοµείο. Θέλουµε να ξέρουµε ότι είναι δεσµευµένα τα χρή-
µατα για το κτήριο και την υλικοτεχνική υποδοµή. Θέλουµε να
ξέρουµε αν ο εργολάβος που έχει εγκατασταθεί πληρώνει
ρήτρες για τη µη έναρξη της σύµβασης, διότι υπήρχε ρήτρα για
πρόστιµο, για πέναλτι αν δεν ξεκινήσει το έργο.

Θέλουµε, επίσης, να ξέρουµε πότε θα γίνει αυτή η προκήρυξη
του συγκεκριµένου έργου για να ενταθεί το Νοµαρχιακό Νοσο-
κοµείο της Εύβοιας. Και θέλουµε να ξέρουµε αν το έργο θα
τελειώσει µέσα στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ ή θα χρειαστεί πρόσθετη
χρηµατοδότηση.

Αυτά τα ερωτήµατα, τα οποία, δυστυχώς, ανέκυψαν µετά τη
πρώτη δικιά σας πρώτη απάντηση και για τα οποία από ό,τι
φαίνεται η ∆ΕΠΑΝΟΜ, µάλλον, δεν είχε ιδέα. Βεβαίως, εσείς
έρχεστε σήµερα να το διαχειριστείτε πολιτικά -και ενδεχοµένως
να σας αδικεί- παρακαλούµε, όµως, µε την πολιτική ευθύνη της
ηγεσίας του Υπουργείου που έχετε µαζί µε τον Υπουργό τον κ.
Λοβέρδο να δεσµευτείτε εδώ για όλα αυτά, τα οποία θα
αποτελέσουν ουσιαστικές και όχι τυπικές απαντήσεις για ένα
νοµαρχιακό νοσοκοµείο που το περιµέναµε πάρα πολλά χρόνια.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Κύριε Τιµοσίδη, έχετε τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κύριε συνάδελφε, ξέρετε πολύ καλά την
περιπέτεια αυτής της ιστορίας, της ανέγερσης του νέου
νοσοκοµείου.

Η πρώτη φορά που παραχωρήθηκε τµήµα για την κατασκευή
ήταν το 2001, µε κοινή απόφαση του Υπουργού Εθνικής Οικονοµίας
και του Υφυπουργού Οικονοµικών και είχε µετεγγραφεί τότε στα
βιβλία µετεγγραφών του Υποθηκοφυλακείου Χαλκίδας και ακολού-
θησε στις 14/07/2003 κοινή απόφαση του Υπουργού και Υφυ-
πουργού µε τη συµπληρωµατική µετεγγραφή και άλλου τµήµατος.

Παραλαµβάνει τη διακυβέρνηση της χώρας η Νέα ∆ηµοκρατία
και από τότε, ενώ υπήρχαν πέντε χρόνια περιθώριο για να
µπορέσει να γίνει η τακτοποίηση του οικοπέδου και έτσι να
έχουµε και την έκδοση περιβαλλοντικών όρων και να µπορούµε
να έχουµε και τους όρους δόµησης, παρήλθε αυτή η ηµεροµηνία
-και µάλιστα συγκεκριµένα το 2008 έληξε η ηµεροµηνία- και έτσι
παρέµενε σε εκκρεµότητα. Συγκεκριµένα, στις 14 Ιουλίου του
2008 είχε παρέλθει η πενταετία και έτσι δεν υπήρχε δυνατότητα
να προχωρήσουµε.

Εµείς παραλαµβάνουµε αυτήν την εκκρεµότητα και γίνονται
κάποιες προσπάθειες και από τη ∆ΕΠΑΝΟΜ σε συγκεκριµένες
ηµεροµηνίες. Γίνεται προσπάθεια στις 7/04/2010 µετά από
αλληλογραφία της ∆ιεύθυνσης ∆ηµόσιας Περιουσίας του
Υπουργείου Οικονοµικών µε το Γενικό Επιτελείο Στρατού και το
Ταµείο Εθνικής Άµυνας. ∆εν µπόρεσε να βρεθεί λύση. Επανέρ-
χεται η προσπάθεια αυτή τον Ιούλιο του 2010 για την παρα-
χώρηση συµπληρωµατικών µέτρων, έτσι ώστε να µπορεί να
ολοκληρωθεί αυτή η κατασκευή.

Παρ’ όλα αυτά, όµως, λόγω αυτών των προβληµάτων, δεν
µπορούσε να γίνει έκδοση της άδειας. Πράγµατι, υπήρξε
εµπλοκή και από την Αρχαιολογική Υπηρεσία. Η ∆ΕΠΑΝΟΜ, στο
πλαίσιο αυτό βρίσκεται σε διαδικασία ανανέωσης της απόφασης
έγκρισης περιβαλλοντικών όρων και ήδη µε επιστολή στις 28/12,
λίγες ηµέρες µετά από τη συζήτησή µας στην πρώην Νοµαρ-
χιακή Αυτοδιοίκηση Εύβοιας, συγκεκριµένα στη ∆ιεύθυνση
Περιβάλλοντος, έχει υποβάλλει, λοιπόν, το αίτηµα της έγκρισης
των περιβαλλοντικών όρων.

Με πρωτοβουλία µετά από το δικό µας συνεχές ενδιαφέρον,
προκλήθηκε συνάντηση των δύο Υπουργείων, παρουσία και του
Υπουργείου Υγείας, στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, όπου
ακριβώς ξεκαθαρίστηκαν όλες εκείνες οι εκκρεµότητες και εντός
των επόµενων ηµερών -και αυτό σας το βεβαιώνω κατηγο-
ρηµατικά- το Υπουργείο Οικονοµικών θα κάνει τις απαραίτητες
ενέργειες, ώστε να υπάρξει η ανανέωση της παραχώρησης του
οικοπέδου. Έτσι, θα µπορέσουµε -ήδη η ∆ΕΠΑΝΟΜ έχει έτοιµες
τις µελέτες- να τρέξουµε και να προχωρήσουµε και βεβαίως και
να εντάξουµε το έργο σε µια νέα προκήρυξη µέσω ΕΣΠΑ.

Θέλω λοιπόν κλείνοντας, να διαβεβαιώσω και σ’ εσάς και
στους συναδέλφους µου του ΠΑΣΟΚ , στην κ. Περλεπέ και στον
κ. Κεδίκογλου, που κατ’ επανάληψη µας ενοχλούν και ενδια-
φέρονται γι’ αυτό το ζήτηµα, αλλά κυρίως στους πολίτες του
Νοµού Ευβοίας, ότι σε λίγες ηµέρες όλες αυτές οι εκκρεµότητες
που κράτησαν πάνω από έξι χρόνια, θα τελειώσουν και θα έχουµε
πια ξεκάθαρα µπροστά µας µόνο την κανονική διαδικασία
δηµοπράτησης του έργου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζουµε µε τη
δεύτερη µε αριθµό 390/11-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου
Μαυρίκου προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
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Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την τιµολογιακή πολιτική της
∆ΕΗ κ.λπ..

Κύριε Μαυρίκο, έχετε δύο λεπτά για την παρουσίαση της
επίκαιρης ερώτησής σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µε τις ευλογίες της Κυβέρνησης το ∆ιοικητικό

Συµβούλιο της ∆ΕΗ έχει εξαγγείλει µια τιµολογιακή πολιτική, που
αποτελεί πρόκληση σε βάρος των λαϊκών νοικοκυριών, σε βάρος
της φτωχής αγροτιάς και των µικροµεσαίων επιχειρήσεων σε µια
περίοδο, µάλιστα, που η ∆ΕΗ έχει υψηλή κερδοφορία, αν
σκεφτούµε ότι το 2009 τα καθαρά της κέρδη ήταν 693,3
εκατοµµύρια ευρώ, ενώ το πρώτο εννιάµηνο του 2010 τα καθαρά
κέρδη µε τα στοιχεία της ίδιας της επιχείρησης ανέρχονται σε
520,2 εκατοµµύρια ευρώ.

Άρα, λοιπόν, σε µια περίοδο µεγάλης κερδοφορίας για την
επιχείρηση ακολουθείται µια τιµολογιακή πολιτική σε βάρος των
εργαζοµένων, σε βάρος των φτωχών λαϊκών νοικοκυριών.

Αυτές οι ανατιµήσεις σε συνδυασµό µε τη γενικότερη
αντιλαϊκή και αντεργατική σας πολιτική απέναντι στους µισθούς
και στις συντάξεις των εργαζοµένων, σε συνδυασµό µε την
αύξηση του ΦΠΑ και τις απανωτές αυξήσεις των τιµών των
εµπορευµάτων και των υπηρεσιών είναι παραπάνω από βέβαιο
αυτό που αισθάνεται και βιώνει καθηµερινά η λαϊκή οικογένεια
ότι επιδεινώνεται η θέση της και οι δυσκολίες για την επιβίωσή
της µεγαλώνουν.

Πιστεύουµε ότι τα σχέδια αυτά που έχετε, αποτελούν µέρος
ενός συνολικότερου επιτελικού σχεδίου που έχετε για την
απελευθέρωση της αγοράς της ηλεκτρικής ενέργειας, να
ανοίξετε το δρόµο χτυπώντας και τα δικαιώµατα των εργαζο-
µένων στη ∆ΕΗ, να παραδώσετε σε ιδιώτες τα λιγνιτικά
αποθέµατα, πολύµορφα να στηρίξετε εκ µέρους του κράτους τις
«πράσινες business» των ιδιωτών, εγχώριων και µεγάλων
επιχειρηµατικών οµίλων κ.λπ..

Ρωτάµε, λοιπόν, την Κυβέρνηση: Πρώτον, γιατί δεν διασφαλίζει
την παροχή ρεύµατος δωρεάν στους ανέργους και σε όσα
νοικοκυριά αδυνατούν να πληρώσουν τους λογαριασµούς;

∆εύτερον, γιατί δεν καταργείτε το ΦΠΑ και το πράσινο τέλος,
που είναι πράσινο χαράτσι στην πραγµατικότητα σε βάρος της
αγροτιάς και των φτωχών λαϊκών νοικοκυριών; Γιατί δεν
µειώνετε ουσιαστικά την τιµή της κιλοβατώρας για τα λαϊκά
νοικοκυριά, κάτι που κάνετε για τις µεγάλες επιχειρήσεις, που η
µείωση φτάνει µέχρι το 8% και σε ορισµένες περιπτώσεις ακόµα
και παραπάνω;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μαυρίκου θα απαντήσει ο

Υφυπουργός κ. Μανιάτης.
Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

Κύριε συνάδελφε, πρέπει να σας πω ότι µέσα στο 2011 θα
υπάρχουν µειώσεις των τιµολογίων. Πρέπει να σας πω ότι,
δίνοντάς σας ένα απόλυτο νούµερο, η ελληνική οικονοµία, το
µέσο ελληνικό νοικοκυριό και η µέση µικροµεσαία ελληνική
επιχείρηση θα πληρώσουν συνολικά 140 εκατοµµύρια ευρώ
λιγότερο το 2011 σε σχέση µε το 2010 για ηλεκτρισµό. Άρα για
να το συνοψίσουµε οι τιµές που θα πληρώσει η εθνική οικονοµία
το 2011 θα είναι κατά 140 εκατοµµύρια ευρώ λιγότερο.

Αυτές οι µειώσεις τώρα από που προκύπτουν. Τα περίπου 100
εκατοµµύρια θα προκύψουν από το φτηνότερο κατά περίπου 7%
ηλεκτρικό ρεύµα που θα πληρώσουν µέσα στο 2011 περίπου 1,5
εκατοµµύριο µικροµεσαίες ελληνικές επιχειρήσεις. Μιλάµε για
το καφενείο του χωριού, µιλάµε για το µαγαζάκι της επαρχιακής
πόλης, µιλάµε για το µικρό µαγαζί ενός µεγάλου αστικού
κέντρου. Ενάµισι εκατοµµύριο µικροµεσαίες ελληνικές επιχει-
ρήσεις θα πληρώσουν 7% µε 8% φθηνότερα τον ηλεκτρισµό το
2011 σε σχέση µε το 2010, θα πληρώσουν 100 εκατοµµύρια ευρώ
λιγότερα για ηλεκτρισµό.

Έρχοµαι τώρα στα νοικοκυριά. Πρέπει να σας πω ότι στα
νοικοκυριά για πρώτη φορά φέτος κάνουµε µια µεγάλη τοµή, µια
επανάσταση, µια ταξική προσέγγιση. Για πρώτη φορά το

ηλεκτρικό θα τιµολογείται µε βάση όχι το πόσο καταναλώνει ο
καθένας, αλλά µε βάση το εισόδηµα, τη φτώχεια ή τον πλούτο
του κάθε νοικοκυριού.

Εξηγούµαι: Για πρώτη φορά στην Ελλάδα πάνω από ένα
εκατοµµύριο νοικοκυριά, τα φτωχά νοικοκυριά, τα νοικοκυριά
που έχουν µακροχρόνια άνεργο, τα νοικοκυριά που έχουν άτοµο
µε αναπηρία, τα νοικοκυριά που δηλώνουν κάτω από το ατοµικό
αφορολόγητο, οι τρίτεκνες οικογένειες, θα πληρώσουν έως και
30% φθηνότερα τον ηλεκτρισµό σε σχέση µε οποιοδήποτε άλλο
µέσο ή πλούσιο νοικοκυριό της χώρας.

Άρα, για πρώτη φορά στην ιστορία του ηλεκτρισµού της
χώρας µας, κάνουµε µια απολύτως προσανατολισµένη στην
κοινωνική ευαισθησία τιµολογιακή προσέγγιση, δίνοντας κατά
30% φθηνότερο ηλεκτρισµό στα φτωχότερα νοικοκυριά.

Τέλος, για να κλείσω πρέπει να σας πω ότι έχουµε την αίσθηση
πως αυτές οι αυξήσεις οι οποίες πραγµατικά υπήρξαν, γιατί
υπήρξαν και αυξήσεις στις καταναλώσεις 0 έως 800 KWh το
τετράµηνο, µε βάση τα στοιχεία που µας έχει δώσει η ∆ΕΗ,
αφορούν αποκλειστικά σχεδόν και µόνο βίλες, κλειστές κατοι-
κίες, κλειστά σπίτια.

Και ξέρετε πού το τεκµηριώνουµε αυτό; Οι καταναλώσεις από
0 έως 200 KWh και από 200 έως 400 KWh, που δεν είναι κατα-
ναλώσεις ούτε καν µονοµελούς οικογένειας, είναι καταναλώσεις
κλειστών σπιτιών που δουλεύουν δεκαπέντε ηµέρες το χρόνο,
ένα µήνα το χρόνο, ενάµιση µήνα το χρόνο. Αυτές οι
καταναλώσεις είναι πάνω από ενάµισι εκατοµµύριο. Αυτές οι
καταναλώσεις θα πληρώσουν πραγµατικά 10% πιο ακριβά το
ρεύµα. Ε, ας το πληρώσουν! Αυτοί που έχουν βίλες, για τις βίλες
τους ας πληρώσουν φέτος 10% πιο ακριβό τον ηλεκτρισµό!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας

ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Γεώργιος Μαυρίκος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Κύριε Υπουργέ, γι’ αυτούς που έχουν

βίλες, λύστε τα εσείς. Εµείς συζητάµε εδώ για τα λαϊκά
νοικοκυριά, για τη φτωχή αγροτιά, για τους κτηνοτρόφους, γι’
αυτούς τους οποίους επιβαρύνετε µε την τιµολογιακή πολιτική
της ∆ΕΗ κατά 6% συγκριτικά µε πέρυσι. Από την 1η Ιανουαρίου
οι κτηνοτρόφοι, οι αγρότες, τα αγροτικά νοικοκυριά θα πλη-
ρώσουν 6% παραπάνω.

Εµείς µιλάµε εδώ για όλους αυτούς που επιβαρύνονται την
αύξηση του ΦΠΑ από το 9% στο 13%. Εδώ συζητάµε για τους
άνεργους και τους φτωχούς που δεν έχουν να πληρώσουν ρεύµα
και που πηγαίνει η ∆ΕΗ να τους το κόψει. Γι’ αυτούς συζητάµε.

Και έχουµε υπ’ όψιν µας τα δελτία Τύπου που καθηµερινά
βγάζει η ∆ΕΗ, προκειµένου να πείσει ότι τα νούµερα ευηµερούν
και µαζί µε τα νούµερα πρέπει να ευηµερούν και οι εργαζόµενοι.
Είναι µύθος. Τα 140.000.000 λιγότερα που θα εισπράξει η ∆ΕΗ
είναι από τις επιχειρήσεις, είναι από τη µείωση που κάνετε στις
επιχειρήσεις, γιατί µέχρι 800 KW η αύξηση είναι 13%, από 800
µέχρι 1.000 επίσης η αύξηση είναι περίπου 11%. Η αύξηση, όπως
είπα, στα αγροτικά νοικοκυριά και στον αγροτικό τοµέα είναι 6%.
Είναι 40% περίπου η αύξηση στις µικρές καταναλώσεις. Άρα,
λοιπόν, είναι παραπάνω από βέβαιο ότι αυτοί που «πληρώνουν
τη νύφη» είναι οι εργαζόµενοι, οι άνεργοι και οι συνταξιούχοι.

Για µας πρόκειται για ληστεία του λαϊκού εισοδήµατος. Και
όταν συνυπολογίσουµε τη συνολικότερη πολιτική της Κυβέρ-
νησης, σαν παράδειγµα το διπλασιασµό στην τιµή του πετρε-
λαίου θέρµανσης, την αύξηση κατά 40% του εισιτηρίου στις
αστικές συγκοινωνίες της Αττικής, τον πολλαπλασιασµό των
διοδίων και του ύψους των διοδίων, είναι παραπάνω από βέβαιο
ότι µε βάση αυτά τα στοιχεία φανερώνεται ότι η ανεργία αποτελεί
ένα οργανικό στοιχείο µιας αντιλαϊκής πολιτικής που εφαρµόζει
η Κυβέρνησή σας.

Ποιος είναι ο στόχος; Ο στόχος είναι ρεύµα ακριβό για το λαό,
εργαζόµενοι στην ενέργεια χωρίς δικαιώµατα, µικροµεσαία
αγροτιά και νοικοκυριά και µικροµεσαίες επιχειρήσεις να
κλείσουν, προκειµένου να στρωθεί ο δρόµος σε ασύδοτη δράση
και µονοπωλιακή επιχειρηµατικότητα του κεφαλαίου και στο
συγκεκριµένο τοµέα, στήριξη δηλαδή της συγκέντρωσης στα
χέρια λίγων, στήριξη της κερδοφορίας των ολίγων. Αυτός είναι ο
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στόχος τέτοιων πολιτικών σε συνδυασµό µε την πολιτική
απέναντι στα λιγνιτικά αποθέµατα και συνολικότερα απέναντι στη
∆ΕΗ.

Για µας φανερώνει η πολιτική σας και στον τοµέα του
ηλεκτρικού ρεύµατος ότι η ακρίβεια δεν είναι προσωρινή. Είναι
µια πολιτική επιθετική, αντιλαϊκή, που κλιµακώνεται χρόνο µε το
χρόνο και το επόµενο διάστηµα και µέχρι το 2013 έµµεσα, αλλά
σαφέστατα οµολογείτε ότι θα έχουµε και νέες ανατιµήσεις.

Με βάση αυτές τις συνθήκες, για µας οι εργαζόµενοι, η
φτωχοµεσαία αγροτιά, οι αυτοαπασχολούµενοι κ.λπ., πρέπει να
εκφράσουν οργανωµένα, αποφασιστικά τη λαϊκή αγωνιστική
τους απείθεια, τη λαϊκή αγωνιστική τους ανυπακοή απέναντι σε
µια τέτοια πολιτική.

Εµείς επιµένουµε ότι πρέπει να καταργηθεί ο ΦΠΑ στα είδη
πλατιάς λαϊκής κατανάλωσης και στο ρεύµα και στα φάρµακα
και στο νερό και στο ψωµί και στο γάλα και σε µια σειρά είδη
πλατιάς λαϊκής κατανάλωσης. Πρέπει 30% να µειωθεί το
ηλεκτρικό ρεύµα σε όλους τους ανέργους και στα φτωχά
νοικοκυριά και να µην κόβεται η παροχή η ηλεκτρικού ρεύµατος
σε κανέναν εργαζόµενο ή συνταξιούχο που δεν έχει να πληρώσει.

Σε αυτήν την κατεύθυνση θέλουµε από την Κυβέρνηση να
απολογηθεί, γιατί στις συνθήκες αυτές µιας γενικευµένης
δυσκολίας στην επιβίωση µέσα από την πολιτική που εφαρ-
µόζετε, επιχειρείτε και µε την τιµολογιακή πολιτική να κάνετε τα
πράγµατα ακόµα χειρότερα για τα λαϊκά στρώµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής

Αλλαγής έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε συνάδελφε, σε µια
αποστροφή του λόγου σας είπατε ότι ζητάτε από την Κυβέρνηση
να µειώσει κατά 30% το ηλεκτρικό ρεύµα στους ανέργους και
τους φτωχούς. Σας απαντώ ότι ναι, για πρώτη φορά στην ιστορία
της Ελλάδας αυτό γίνεται. Για πρώτη φορά το 2011 θα είναι
µειωµένες οι τιµές του ηλεκτρικού κατά 30% στο περίπου ένα
εκατοµµύριο ελληνικά νοικοκυριά που έχουν µακροχρόνια
ανέργους και άτοµα µε αναπηρία.

Έρχοµαι τώρα στο δεύτερο θέµα που θίξατε και αφορά την
τιµή του ηλεκτρικού σε επιµέρους κοινωνικές οµάδες. Θα σας
αναφέρω τρεις αριθµούς, γιατί θεωρώ ότι θα µας βοηθήσουν η
προσέγγισή µας να είναι ειλικρινής και έντιµη.

Πόσο πληρώνει το ηλεκτρικό ένα απλό, τυχαίο εµπορικό
κατάστηµα οπουδήποτε στην Ελλάδα, το καφενείο του χωριού;
Το καφενείο του χωριού πληρώνει το εµπορικό φέτος, µετά τις
αυξήσεις που υπήρξαν ή αντίστοιχα τις µειώσεις, 160 ευρώ τη
ΜWh. Πόσο πληρώνει η πολύτεκνη οικογένεια; Μιλώ για τις
είκοσι µία χιλιάδες οκτακόσιες πολύτεκνες οικογένειες. Οι
πολύτεκνες οικογένειες πληρώνουν το φθηνότερο ρεύµα στην
πατρίδα µας. Το πληρώνουν 63 ευρώ τη ΜWh. Ο αγρότης το
πληρώνει 67 ευρώ τη ΜWh και το απλό καφενείο, το µαγαζί του
χωριού, το πληρώνει 160 ευρώ τη ΜWh. Και βεβαίως ο
µακροχρόνια άνεργος το πληρώνει 72 ευρώ τη ΜWh.

Αυτά γιατί σας τα λέω; Σας τα λέω, διότι θέλω να συµφω-
νήσετε και εσείς ότι σε ειδικές περιπτώσεις, όπως είναι οι
µακροχρόνια άνεργοι, όπως είναι το αγροτικό ρεύµα, όπως είναι
ειδικές κοινωνικές οµάδες, η τιµή του ηλεκτρικού είναι σαφέ-
στατα πολύ πιο κάτω από την τιµή του ηλεκτρικού που πληρώνει
ένα οποιοδήποτε µικροµεσαίο εµπορικό κατάστηµα.

Και, βεβαίως, δεν µιλώ για τις µεγάλες καταναλώσεις, δεν µιλώ
για τους πλούσιους, διότι όσοι έχουν καταναλώσεις των δύο και
τριών χιλιάδων KWh ανά τετράµηνο πληρώνουν το ηλεκτρικό 160
ευρώ τη ΜWh.

Και έρχοµαι σ’ ένα τελευταίο, που είµαι βέβαιος ότι θα θέλατε
να το ακούσετε. Θέλω να κάνω ένα σχόλιο για τη ∆ΕΗ κεντρικά.
Και αναφέροµαι, κύριε συνάδελφε, και στο χώρο τον πολιτικό
από τον οποίο προέρχεστε και στον οποίο ανήκετε, όπου
προφανώς θεωρείτε ότι το να είναι µια κρατική επιχείρηση
σωστή, υγιής, είναι µια απόδειξη ότι και το κράτος, ορισµένες
έστω φορές, είναι ένας καλός επιχειρηµατίας.

Η ∆ΕΗ, κύριε συνάδελφε, µε το 51% να ανήκει στο κράτος, τη
διοίκηση να ορίζεται από το κράτος, θεωρώ πως αποτελεί στην

πατρίδα µας µια πολύ καλή απόδειξη ότι όταν θέλει το κράτος,
µπορεί να είναι καλός επιχειρηµατίας. Στη ∆ΕΗ απασχολούνται
είκοσι τρεις χιλιάδες εργαζόµενοι και έµµεσα από τη ∆ΕΗ
τροφοδοτούνται µέσω εργολάβων ή άλλων έργων περίπου
πενήντα χιλιάδες ελληνικές οικογένειες. Μιλάµε για περίπου
εβδοµήντα πέντε χιλιάδες ελληνικές οικογένειες που ζουν στη
και από τη ∆ΕΗ.

Ξέρετε τι κάνει η ∆ΕΗ κάθε χρόνο; Θα σας δώσω έναν αριθµό.
Το 2009 είχε περίπου 690.000.000 ευρώ κέρδη. Ξέρετε πόσα από
αυτά, πόσα από τα έσοδά της έδωσε στο ελληνικό δηµόσιο; Το
2009 για µέρισµα έδωσε στο ελληνικό δηµόσιο πίσω 120.000.000
ευρώ και για φόρο εισοδήµατος 203.000.000 ευρώ.

Συνολικά, λοιπόν, η ∆ΕΗ µέσα στο 2009 επέστρεψε στον
ελληνικό λαό, στο ελληνικό δηµόσιο 323 εκατοµµύρια ευρώ. Και
µιλάµε, κύριε συνάδελφε, για µια επιχείρηση που και το 2009 και
το 2010 –επιχείρηση που κατά 51% ελέγχεται από το κράτος-
επένδυσε την πρώτη χρονιά 1,1 δισεκατοµµύρια ευρώ και το
2010 επένδυσε 1 δισεκατοµµύριο ευρώ. Πείτε µου, ποια άλλη
κρατική επιχείρηση, ποια άλλη ιδιωτική επιχείρηση στην πατρίδα
µας επένδυσε τα τελευταία δύο χρόνια 1 και 1, 2 δισεκατοµµύρια
ευρώ; Και µάλιστα, όχι απλώς σε οποιαδήποτε επένδυση, αλλά
σε επενδύσεις ενέργειας, σε επενδύσεις δηµιουργίας υπηρεσιών
κοινής ωφέλειας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε σας
παρακαλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.

Άρα θεωρώ, ότι όταν έχουµε ένα καλό παράδειγµα επιχεί-
ρησης, όπως είναι η ∆ΕΗ, πρέπει να το αναδεικνύουµε, όταν
υπάρχει κριτική, να την κάνουµε, αλλά όταν βλέπουµε ορισµένες
θετικές δράσεις, αυτές να τις αναδεικνύουµε, γιατί αυτήν την
ανάδειξη την έχουµε ανάγκη όλοι µας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σειρά έχει η τρίτη µε

αριθµό 395/11-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Ανατολάκη προς
τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων και
Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
έλλειψη στις υποδοµές σχολείων της Σαλαµίνας κ.λπ..

Κύριε Ανατολάκη, έχετε το λόγο για να παρουσιάσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός ότι η Σαλαµίνα παρουσιάζει τα

τελευταία χρόνια µια ραγδαία αύξηση του πληθυσµού της. Στην
δεκαετία το ‘90 υπήρξε µια αύξηση του πληθυσµού του νησιού
κατά 35%. Αναλόγως και την τελευταία δεκαετία σηµειώθηκε µια
πολύ µεγάλη αύξηση, οπότε και οι ανάγκες για νέα σχολεία είναι
σαφώς µεγαλύτερες.

Από το 2005 έχει υπογραφεί η σύµβαση για την ανέγερση νέου
δηµοτικού σχολείου στη θέση Παλούκια και ακόµη είµαστε στη
µέση. Ενώ το έργο ήταν να παραδοθεί το ∆εκέµβριο του 2007,
παραµένει ηµιτελές στα γρανάζια της γραφειοκρατίας.

Στα Σελήνια η κατάσταση είναι ακόµη χειρότερη. Από το 2001
έχει εγκριθεί η σύµβαση για την επέκταση και επισκευή του ήδη
υπάρχοντος σχολείου. ∆έκα χρόνια µετά και καµµία διαδικασία
για την υλοποίηση της σύµβασης αυτής δεν έχει προχωρήσει.

Τα χρόνια πέρασαν, κύριε Υπουργέ, οι ανάγκες µεταβλήθηκαν
και πλέον η λύση αυτή µοιάζει απαρχαιωµένη. Το κτήριο είναι
εντελώς ακατάλληλο, ακόµη και αν επισκευαστεί. Το κονδύλι που
έχει εγκριθεί φτάνει και περισσεύει για να γίνει ένα καινούργιο
σχολείο. Εκείνο που ζητάνε ο δήµος και οι γονείς είναι η τροπο-
ποίηση της προγραµµατικής σύµβασης, δηλαδή από προσθήκη
να µεταβληθεί σε ανέγερση νέου σχολείου. Για το λόγο αυτό σας
έχω δύο ερωτήµατα:

Πρώτον, θα προβείτε στις απαραίτητες ενέργειες έτσι ώστε
να αποπερατωθεί γρήγορα και να παραδοθεί στους µαθητές το
ηµιτελές 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο Παλουκίων;

∆εύτερον, είναι στις προθέσεις σας να εισακούσετε το αίτηµα
των γονέων και των φορέων της Σαλαµίνας και να κατασκευαστεί
νέο δηµοτικό σχολείο στα Σελήνια αντί να επισκευαστεί το παλιό;

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας
ευχαριστώ.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Ανατολάκη θα απαντήσει ο
Υφυπουργός, κ. Μαγκριώτης.

Κύριε Υφυπουργέ, η απάντησή σας ενδιαφέρει και την
Προεδρεύουσα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Πράγµατι, είναι µαρτυρικά αυτά τα δύο σχολεία και το
πρόβληµα είναι έτσι όπως το περιέγραψε ο αγαπητός συνά-
δελφος. Το έχετε περιγράψει και εσείς κυρία Πρόεδρε πολλές
φορές µε ερωτήσεις, όπως και όλοι οι συνάδελφοι της αντί-
στοιχης περιφέρειας απ’ όλα τα κόµµατα. Η σχολική στέγη, η
παιδεία, η εκπαίδευση είναι θέµατα που µας ενώνουν όλους και
όλοι έχουµε την ίδια ευαισθησία, αλλά και την ίδια –θα έλεγα-
προσέγγιση στα θέµατα αυτά.

Θα ήθελα να πω όµως, αγαπητέ συνάδελφε, ότι δεν φταίει η
γραφειοκρατία, στην οποία αναφερθήκατε. Φταίει ο κακός
σχεδιασµός και οι κακές επιλογές που έγιναν από την αρχή και
συνεχίζονται στη συνέχεια. Θα σας πω, λοιπόν, το ιστορικό για να
γνωρίζετε ότι όταν ξεκινάει κάτι στραβά, στραβά συνεχίζεται και
µετά είναι δύσκολο να βρεθούν λύσεις συµβατές µε το νόµο και
µε τις συµβάσεις.

Όσον αφορά το δηµοτικό σχολείο Σαλαµίνας στη θέση
Παλούκια, όπως πολύ σωστά είπατε, υπάρχει προγραµµατική
σύµβαση µε τον ΟΣΚ και ο χρόνος ολοκλήρωσης είναι όπως
ακριβώς είπατε, είναι ύψους 1.242.870,4 ευρώ. Το έργο δηµο-
πρατήθηκε από το δήµο στις 6 Ιουλίου 2006 µε το σύστηµα
«µελέτη-κατασκευή». Και από εδώ ξεκινάει το στραβό. Όταν πάµε
στο σύστηµα «µελέτη-κατασκευή», να ξέρετε ότι από πίσω
έρχονται προβλήµατα. ∆ιότι, αναλαµβάνει ο ίδιος ο εργολάβος τη
µελέτη και µετά αρχίζει να βγάζει και άλλα τεχνικά να κάνει
αιτήσεις θεραπείες και να ανεβαίνει το κόστος. Και εκεί αρχίζουν
να µπλέκουν τα πράγµατα.

Στις 7 ∆εκεµβρίου 2006 υπεγράφη εργολαβική σύµβαση µε
τον ανάδοχο µεταξύ του δήµου και του αναδόχου 1.518.769
ευρώ. ∆ηλαδή, πιο ψηλά κατά 20%. Ενώ το όριο έγκρισης από
τον ΟΣΚ ήταν συγκεκριµένα 1,2 εκατοµµύριο ευρώ, υπέγραψε
µέσα από το διαγωνισµό ο δήµος τη σύµβαση µε το καθεστώς
της µελέτης-κατασκευής κατά 20% πιο ακριβά το έργο. Αντιλαµ-
βάνεστε ότι αυτό ήταν αντιφατικό, διότι δεν είχε την έγκριση της
πίστωσης αυτής.

Από το καλοκαίρι του 2007 άρχισαν να εµφανίζονται τα
προβλήµατα και φαινόταν η αρνητική εξέλιξη του έργου. Πρώ-
τον, η δηµοπράτηση µε το σύστηµα «µελέτη-κατασκευή» σας
είπα ότι είναι προβληµατική και γι’ αυτό την καταργούµε στο νέο
θεσµικό πλαίσιο. ∆εύτερον, η υπογραφή της σύµβασης µε τον
ανάδοχο υπερέβαινε κατά 20% της εγκριθείσας δαπάνης του
έργου. Και τρίτον, από τον ένα χρόνο που ήταν η συµβατική
προθεσµία, αναλώθηκαν οι πρώτοι έξι µήνες για να βγει η οικο-
δοµική άδεια. ∆ηλαδή, δηµοπρατούµε ένα έργο µε το σύστηµα
«µελέτη-κατασκευή», περνάµε το όριο πληρωµών που έχουµε και
βεβαίως δεν έχουµε και την οικοδοµική άδεια πιο µπροστά αφού
δεν έχουµε φροντίσει.

Εδώ, αν ψάξουµε θα βρούµε ηµεροµηνίες δηµοτικών ή εθνικών
εκλογών που οι τοπικοί παράγοντες πιέζουν πάντοτε, οι κυβερ-
νήσεις αναγκάζονται να τρέξουν και κάνουν λάθη. Και κάνουν
λάθη, τα οποία τα πληρώνουν τα παιδιά, τα πληρώνει η παιδεία
και η εκπαίδευση και ο κρατικός προϋπολογισµός στο τέλος.

Για το λόγο αυτό δεν πρέπει να υπάρχουν τέτοιου είδους
σχεδιασµοί. Πρέπει να είναι καθαρό το γήπεδο, πρέπει να
υπάρχουν όλες οι άδειες και πρέπει να κινούµαστε στο πλαίσιο
των νόµων και των συµβάσεων για να µη συναντούµε τα προβλή-
µατα µπροστά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Ο χρόνος τρέχει πάρα πολύ. Σε κάθε περίπτωση πάντως, θα
απαντήσω στη συνέχεια, γιατί τα προβλήµατα περιεπλάκησαν
ακόµη περισσότερο. Το καλοκαίρι του 2008 διαλύθηκε η εργο-
λαβία και µετά ο δήµος το ανέθεσε σε άλλο εργολάβο µε
απευθείας ανάθεση. ∆ηλαδή, λάθη επί λαθών, για να µείνω σε

αυτήν την επιεική έκφραση.
Ο ΟΣΚ έχει ζητήσει να ενηµερωθεί για το που βρίσκεται το

έργο πλήρως από το δήµο και τη νέα δηµοτική αρχή. Πρόθεση
του Υπουργείου είναι να ολοκληρώσει τις εργασίες και να
αποπερατώσει το κτήριο, µολονότι όλες οι διαδικασίες που
ακολούθησε ο δήµος κρίνονται επιεικώς απαράδεκτες. Και χρησι-
µοποιώ αυτήν τη φράση, αγαπητέ συνάδελφε, για να µπορέ-
σουµε να συνεννοηθούµε.

Θα απαντήσω στη δευτερολογία µου για το άλλο σχολείο, για
να µην καταναλώνω το χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και βέβαια θα απαντή-
σετε.

Πάντως, το σύστηµα «µελέτη-κατασκευή», αν ψάξετε, θα
βρείτε ότι είναι εφεύρεση του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει ο κ. Ανατολάκης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η κυρία Πρόεδρος είναι πολύ πιο παλιά από

εµένα και ξέρει καλύτερα τα θέµατα.
Καλά όλα αυτά που µας είπατε, όµως δεν φταίνε τα παιδιά,

κύριε Υπουργέ. Το είπατε κι εσείς. Και έτσι όπως πάει το
∆ηµοτικό Σχολείο που είναι στη θέση Παλούκια κοντεύει να γίνει
το γεφύρι της Άρτας. Συγγνώµη για την έκφραση, αλλά έτσι
είναι. Εγώ, επειδή είµαι γονέας και θέλω τα παιδιά να έχουν ένα
σχολείο καλό, το µόνο που ζητάω είναι να γίνει αυτή η λύση,
ιδίως για το σχολείο στη θέση Παλούκια που συζητάµε.

Στο δεύτερο θέµα που συζητάµε, κύριε Υπουργέ, για το
∆ηµοτικό Σχολείο στα Σελήνια, δέκα χρόνια είναι πάρα πολλά.
Έτσι δεν είναι; ∆εν µιλάµε για το ποιες είναι οι συνθήκες τώρα για
τα παιδιά. Αποθήκες και κοινόχρηστοι χώροι έχουν µετατραπεί
σε αυτοσχέδιες αίθουσες διδασκαλίας. Άρα, είναι άσχηµα τα
πράγµατα.

Εγώ έχω µιλήσει, έστω και πριν λίγο, µε το δήµαρχο. Το
κονδύλι για να γίνει το σχολείο στα Σελήνια είναι περίπου 2 µε 2,5
εκατοµµύρια ευρώ. Τι ζητάνε αυτοί οι άνθρωποι, κύριε Υπουργέ;
Ζητούν να ανεγερθεί ένα καινούργιο σχολείο. Νοµίζω ότι µε
αυτήν τη δυνατότητα –γιατί ο χώρος θα βρεθεί, γιατί το θέλουν
πραγµατικά αυτοί οι άνθρωποι- θα είναι ένα κόσµηµα και ένα
στολίδι για το µέρος, για το νησί. Νοµίζω ότι όταν µιλάµε για
παιδιά, πρέπει να βάζουµε µια τελεία και να κοιτάµε το µέλλον
των παιδιών, γιατί αξίζουν πολλά. Και έστω και τώρα που είµαστε
σε αυτήν την οικονοµική κατάσταση, τα παιδιά είναι το παν.

Θεωρώ, κύριε Υπουργέ, ότι έχετε αυτήν την ευαισθησία
απέναντι στα παιδιά. Και νοµίζω ότι και στους κατοίκους στα
Παλούκια, αλλά και στα Σελήνια θα δώσετε µια απάντηση για να
χαρούν οι κάτοικοι και να πηγαίνετε εκεί και να πίνετε και να
τρώτε µε µεγάλη χαρά και να µη σας κοιτάνε διαφορετικά.

Άρα, περιµένουµε την απάντησή σας για το τι µέλει γενέσθαι.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά, να δευτε-

ρολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Επαναλαµβάνω και εγώ αυτό που τόνισε
και ο αγαπητός συνάδελφος, αυτό που είπατε και εσείς, κυρία
Πρόεδρε, ότι παιδεία και εκπαίδευση, τα νέα παιδιά, τα αγόρια
και τα κορίτσια πρέπει να µας ενώνουν. ∆εν υπάρχουν
ιδεολογικές αποχρώσεις και προσεγγίσεις. Είναι το παρόν και το
µέλλον του τόπου.

Γι’ αυτό θα τονίσω και πάλι, όσον αφορά τα Παλούκια, ότι στις
20-12-2010 ο ΟΣΚ ζήτησε εγγράφως από το ∆ήµο Σαλαµίνας να
του γνωστοποιήσει την εικόνα εξέλιξης του έργου και τα µηνιαία
δελτία προόδου των εκτελεσθέντων εργασιών, ώστε ο οικο-
νοµικός προγραµµατισµός του ΟΣΚ να µην παρεκκλίνει, να είναι
διασφαλισµένη η περαίωση του έργου, αλλά και να αποφεύ-
γονται πράξεις που δεν καλύπτονται από τους όρους της
προγραµµατικής σύµβασης.

Πρόθεση του Υπουργείου και του ΟΣΚ είναι να ολοκληρώσει
τις εργασίες και να αποπερατώσει το κτήριο, µολονότι όσες
διαδικασίες ακολούθησε ο δήµος όπως είπα, κρίνονται επιεικώς
απαράδεκτες. Στα πλαίσια, όπως είπα, των συµβάσεων, αλλά και
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της κείµενης νοµοθεσίας, θα προσπαθήσουµε να δώσουµε τις
καλύτερες λύσεις και θα δοθούν.

Όσον αφορά τώρα το σχολείο στα Σελήνια θα πω ότι εδώ είναι
ακόµη πιο δύσκολα τα πράγµατα, ακόµα πιο µεγάλα τα λάθη που
έγιναν. Θα σας πω, λοιπόν, πάρα πολύ γρήγορα ότι εδώ η
προγραµµατική σύµβαση ξεκινάει από το 2001. Τον Οκτώβριο
του 2005, µε απόφαση του διοικητικού συµβουλίου του ΟΣΚ,
εγκρίθηκε η σύναψη προγραµµατικής σύµβασης µε το ∆ήµο
Αµπελακίων, µε όριο χρηµατοδότησης το ποσό των 986.000
ευρώ. Το έργο δεν προχώρησε και τον Απρίλιο του 2007, από την
τότε νέα δηµοτική αρχή υποβλήθηκε νέα πρόταση που ανέβαζε
τη δαπάνη στο 1,6 εκατοµµύριο ευρώ. Σηµειώνω ότι ζητείται 1,6
εκατοµµύριο ευρώ για διακόσια τετραγωνικά µέτρα κτηρίου.
∆ηλαδή 8.000 ευρώ ανά τετραγωνικό µέτρο. Καταλαβαίνετε τι
σχεδιασµούς έχουν κάνει.

Έκτοτε, ακολούθησαν και άλλες αποφάσεις του διοικητικού
συµβουλίου της ΟΣΚ ΑΕ, όπως και του δηµοτικού συµβουλίου
Αµπελακίων, σχετικές µε την προγραµµατική σύµβαση. Πλην,
όµως, µόλις το Μάιο του 2010 ο ∆ήµος Αµπελακίων υπέβαλε
στον ΟΣΚ την οριστική µελέτη κατασκευής των τεσσάρων νέων
αιθουσών και επισκευής του υφισταµένου κτηρίου και ζήτησε την
έγκριση χρηµατοδότησης του έργου συνολικού ύψους 2,6
εκατοµµύρια ευρώ.

Το Σεπτέµβριο του ίδιου χρόνου, µε έγγραφό του ο ΟΣΚ προς
το ∆ήµο Αµπελακίων διατυπώνει παρατηρήσεις και ελλείψεις που
αφορούν την αρχιτεκτονική µελέτη. Παράλληλα στις 10-9-2010 ο
∆ήµος Αµπελακίων διαβίβασε στον ΟΣΚ τη µελέτη συστήµατος
γεωθερµικής εγκατάστασης, το έργο της οποίας ολοκλήρωσε
πρόσφατα ο ΟΣΚ.

Το έργο της κατασκευής των τεσσάρων νέων αιθουσών στο
δηµοτικό σχολείο Σεληνίων, παράλληλα µε την επισκευή του
υφιστάµενου κτηρίου του δηµοτικού σχολείου του ΟΣΚ, θα
εξεταστεί από τον ΟΣΚ µε βάση τις τρέχουσες οικονοµικές
δυνατότητες και µε βάση ένα ρεαλιστικό προϋπολογισµό, παρά
πολύ γρήγορα τις επόµενες ηµέρες. Είναι στις απόλυτες
προτεραιότητες.

Επειδή ακριβώς οι ελλείψεις είναι υπαρκτές στην περιοχή και
σωστά τις τονίσατε, έχει εγκριθεί, από τις 8-4-2010, οµόφωνη
απόφαση του διοικητικού συµβουλίου του ΟΣΚ, πίστωση 339.000
ευρώ για την αναβάθµιση τεσσάρων σχολικών µονάδων του
∆ήµου Αµπελακίων Σαλαµίνος και αφορούν τα σχολικά συγκρο-
τήµατα των Σεληνίων, Καµατερού, Φοίνικα και το Γυµνάσιο-
Λύκειο Αµπελακίων. Ο προϋπολογισµός, όπως είπα, είναι 339.000
ευρώ και έχει γίνει και η σχετική προγραµµατική σύµβαση.

Συνεπώς υπάρχει µέριµνα για την περιοχή. Πάντοτε είναι στο
πλαίσιο των οικονοµικών δυνατοτήτων, όπως είπαµε. Και
ειδικότερα για τα δύο σχολεία, ελπίζουµε πολύ γρήγορα και µε
τη νέα δηµοτική αρχή να έχουµε τη δυνατότητα, να έχουµε τις
καλύτερες των εξελίξεων, αγαπητέ συνάδελφε, και στην επόµενη
ερώτησή σας να ανακοινώσουµε πλέον τις οριστικές λύσεις.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Η τέταρτη µε αριθµό 388/11-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασι-
λείου Μουλόπουλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τη µείωση
των οργανικών θέσεων στις νέες αποκεντρωµένες διοικήσεις, την
αποψίλωση των δασικών υπηρεσιών της χώρας κ.λπ., δεν συζη-
τείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.47’, λύεται η

συνεδρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 18 Ιανουαρίου 2011 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβου-
λευτικό έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β)
νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.
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